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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
2023-06-26 

Plats och tid Kulturhuset, måndag 26 juni 2023, klockan 18.00-18.58 
  
Beslutande Kjell Öjeryd (V) 

Pia Sjöberg (S) 
Magnus Norlund (M) 
Maria Broberg (V) 
Kristina Axelsson (C) 
Oscar Öjeryd (V) 
Katarina Lövgren (S) 
Lilian Holloway (M) 
Urban Isaksson (V) 
Nina Häreskog-Linder (C) 
Marita Westlund (V) 
Jan Lövgren (S) 
Bengt Abrahamsson (V) 
Robin Fransson (V) 
Bo Brydsten (S) 
 

Tjänstgörande ersättare Sandra Eriksson-Lind (S) tjänstgör för Ulrik Thureson (S) 
Mathias Mattsson (S) tjänstgör för Matz Jonsson (S) 

 
 
Övriga deltagare Marie Strinnholm, tillförordnad kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 
 
Utses att justera Pia Sjöberg (S) och Magnus Norlund (M) 
 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt torsdag den 29 juni 2023 klockan 16.00-

18.00. 
 
 
 
Sekreterare: Digital signatur §§ 64–97 
 Sara Grundström 
 
Ordförande: Digital signatur 
 Maria Broberg  
  
Justerare: Digital signatur 
 Pia Sjöberg (S) och Magnus Norlund (M) 
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 2023-06-26 2 
 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

__________________________________________________________________________________ 
 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2023-06-26 Paragraf 64–97 
 
Datum för anslagets uppsättande 2023-06-29 Anslaget tas ner efter 2023-07-21 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift Digital signatur 
 Sara Grundström 
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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 64  
 
Godkännande av kallelse 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kallelseförfarandet godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 11, ska ordföranden tillkännage 
tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige och uppgifter om de 
ärenden som ska behandlas. Fullmäktiges sammanträden ska tillkännages på 
kommunens digitala anslagstavla minst en vecka före sammanträdesdagen.  
 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för 
sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Kallelsen skickas via e-
post, om inte skäl talar däremot. Tillkännagivande av sammanträdet ska även 
ske, där kommunfullmäktige inför varje mandatperiod har beslutat om. 
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 Datum Sida 
 2023-06-26 4 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 65  
 
Fastställelse av ärendelistan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendelistan fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av två justerare, tillika rösträknare 
4 Tid för justering 
5 Godkännande av kallelsen 
6 Fastställande av ärendelistan 
7 Allmänhetens frågestund 
8 Ordförandena informerar 
9 Meddelanden 
10 Inkomna medborgarförslag och motioner 
11 Svar på medborgarförslag - Upprensning vid Kyrktjärn och 

Mariatjärn 2021/399 
12 Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 

strömavbrott. 2021/431 
13 Svar på motion - Verksamheten Piraten 2022/379 
14 Budget 2024 och planeringsanvisningar 2025-2026 2023/128 
15 Investeringsbudget 2024-2026 2023/143 
16 Överföring investeringsmedel från 2022 till 2023 - Lekplats 

Gargnäs 2017/127 
17 Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Badsjön 

Handikappanpassad toalett 2021/566 
18 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Armatur 

elljusspår 2023/240 
19 Överföring av investeringsmedel för storköksutredning till 

tekniska verksamheten, Solhem kök 2019/426 
20 Överföring av investeringsmedel för tak över isbanan till projekt 

Arena Sorsele 2022/292 
21 Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 

skyltar 2022/279 
22 Överföring av investeringsmedel till 2024 – Storprojekt 

"Bredband till fler" 2015/22 
23 Överföring av investeringmedel till 2024 - OSN Aha 2021/8 
24 Investeringsprojekt - Bredband i extrem glesbygd 2016/81 
25 Investeringsprojekt - Färdigställande Bredband till byar längs 

väg 363 2018/264 
26 Investeringsprojekt - Ombyggnation Etapp 1 och Etapp 2 2022/447 
27 Investeringsprojekt - Arena Sorsele 2019/430 
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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 65, forts. 
 
28 Investeringsprojekt - Fysisk anpassning av arkivlokaler 2021/531 
29 Investeringsprojekt - Anpassningar lokaler Blattnicksele skola 2023/296 
30 Investeringsprojekt - Byte innertak klassrum Vindelälvsskolan 2023/297 
31 Investeringsprojekt - Fallskydd lekställning Vindelälvsskolan 2023/298 
32 Investeringsprojekt - Staket Ammarnäs skola 2023/299 
33 Slutredovisning investeringsprojekt 0523 - Byte entrépartier 

Vindelälvsskolan 2021/568 
34 Avfalls - och slamtaxa från 2023-10-01 2023/242 
35 Antal valdistrikt i Sorsele kommun 2023/191 
36 Ansvarsfrihet - Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 

(Regionkommun) 2018/65 
37 Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 2023/161 
38 LIS-plan Övre Saxnäs 2023/265 
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Kf § 66 
 
Allmänhetens frågestund 

Till dagens sammanträde har inga frågor inkommit till allmänhetens 
frågestund. 
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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 67 
 
Ordförandena informerar 

Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska respektive nämnds- och 
utskottsordförande, inom ramen för vad sekretesslagen medger, informera om 
pågående verksamhet. Frågor får inte ställas, med anledning av lämnad 
information, under pågående sammanträde. 
 
Kjell Öjeryd (v), kommunstyrelsen, informerar bland annat om; 
− Sedan förra fullmäktige har det varit Sorselegalan. En mycket trevlig 

tillställning där priset Årets företag delades ut till Princess bageri. Även 
andra priser som till exempel föreningspris delades ut. En bra tillställning. 

− Akademi Norr är ett kommunalförbund som vi är med i. Vi har haft ett 
möte och där bestämdes att de ska ha en ny strategi för framtiden. Vi 
kommer att försöka lägga krut på högre utbildningar i våra kommuner. 
Även undersöka om det kan vara möjligt att ha ett Campus i alla 12 
kommuner. Då skulle våra medborgare kunna gå högre utbildning via 
Lärcentrum på hemorten. Skillnaden med andra ställen i Sverige är att vi 
är mycket glest befolkade, men behöver inte vara omöjligt för oss. Finns 
inga färdiga kalkyler, kan innebära ökade kostnader för kommunerna. Vi 
kommer att få ta ställning framöver. 

− Vi har fått en sanktionsavgift på 2 miljoner kronor av Länsstyrelsen 
Norrbotten gällande en tillsyn av säkerhetsfrågor. Vi jobbar allt vi kan för 
att hitta sätta och få till en bra överklagan där vi till slut kan få 
Länsstyrelsen Norrbotten att ändra sin sanktionsavgift. Överklagan ska 
vara inne 4 juli. 
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Kf § 68  
 
Meddelanden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
− FOSiR10 - Information till kommunstyrelsen om kommunal samverkan i 

Region 10, inventering av samverkan, dnr 2023/78–106. 
− PwC - Revisionsrapport - Grundläggande granskning av kommunstyrelsens 

och nämndernas förvaltning Sorsele 2022, dnr 2023/186–042. 
− PwC- Revisionsrapport - God ekonomisk hushållning för Sorsele, dnr 

2023/186–042. 
− Länsstyrelsen Västerbotten - Beslut om tillstånd till uppförande och drift av 

vindkraftspark Sandselehöjderna, dnr 2015/241–427. 
− Delårsrapport T1, 2023, dnr 2023/66–042. 
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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
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Kf § 69  
 
Inkomna medborgarförslag och motioner 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner samtliga motioner och överlämnar dem till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 32 får ledamöter i 
kommunfullmäktige väcka ärenden genom en motion. Den som är folkbokförd 
i kommunen får enligt § 33 i arbetsordningen väcka ärenden i fullmäktige.  
 
Till dagens sammanträde har följande inkommit: 
  
Motioner 
− Kristina Axelsson (C) – Skolavslutning, dnr 2023/230–608. 
− Kristina Axelsson (C) – Politiska möten, dnr 2023/231–006. 

 
Beslutsunderlag 
Motionerna. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande föreslår att samtliga motioner godkänns och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 

  
Ad

do
 S

ig
n 

ID
-n

um
m

er
 : 

82
77

47
85

-1
e7

0-
43

45
-9

0e
a-

cd
56

b2
fb

84
ef



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 10 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
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Kf § 70 Dnr 2021/399–106 
 
Svar på medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och 
Mariatjärn 
Kommunfullmäktiges beslut 
Besvara medborgarförslaget på följande sätt; 
Projektet kommer inte att påbörjas utan att först ha personella resurser och 
finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra projektet där 
båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen får i uppdrag att delge beslutet samt 
ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Ärendebeskrivning 
I ett medborgarförslag föreslås att det är dags för en upprensning av våra 
tjärnar på Holmen. I förslaget beskrivs: ”När jag kom till Sorsele i början av 
60-talet var både Mariatjärn och Kyrktjärn två vackra platser i samhället, men 
tyvärr nu sedan många år mer eller mindre igenväxta. Kyrktjärn är dessutom 
viktig med tanke på turismen, eftersom området är beläget vid en av infarterna. 
Kanske ett projekt för arbetslösa ungdomar? Visst bör det finnas bidrag att 
söka för denna typ av åtgärd? Hoppas på positiv respons!” 
 
Tekniska chefen skriver i sitt tjänsteutlåtande att upprensning av Kyrktjärn och 
Mariatjärn har utretts tidigare. Under åren 2001 till och med. 2003 utreddes 
frågan ända fram till att anbud togs in för åtgärden. Hela Kyrktjärn och cirka 
50 % av Mariatjärn ägs av Svenska kyrkan varför kyrkan var en viktig part då 
utredningarna utfördes. Kyrkan valde att lämna projektet i slutfasen av 
projektet på grund av de relativt höga kostnaderna för att rensa upp tjärnarna, 
vilket lämnade kommunen ensam i projektet. 
 
I och med att hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska 
kyrkan kvarstod cirka hälften av Mariatjärn att åtgärda, och med tanke på de 
anbud som inkom och den begränsade effekten som skulle bli resultatet 
genomfördes inte projektet. I förundersökningarna beräknades hur många 
kubikmeter slam som skulle behöva tas upp. Slutsatsen blev att den önskade 
effekten inte kunde uppnås med att endast rensa del av Mariatjärn och då 
endast med begränsade volymer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 117 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 76 
Tjänsteutlåtande 2023-04-26 
Situationsplan Kyrk- och Mariatjärn 
Protokoll samråd 2002 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2002-10-22 § 312 
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Kf § 70, forts. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2003-12-17 § 266 
Medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Föreslår kommunfullmäktige besvara medborgarförslaget 
på följande sätt; Projektet kommer inte att påbörjas utan att först ha personella 
resurser och finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra 
projektet där båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen får i uppdrag att delge 
beslutet samt ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Tekniska chefen 
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Kf § 71 Dnr 2021/431–106 
 
Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 
strömavbrott 
Kommunfullmäktiges beslut 
Besvarar medborgarförslaget på följande sätt; 
Tack för inlämnat medborgarförslag. Vatten och avlopps (VA)-verksamheten 
kommer att förbättra nuvarande situation genom att med nya rutiner hantera 
igångsättning av reserv-elverk vid strömavbrott. Investering i automatstartade 
reserv-elverk är inte aktuellt för tillfället på grund av att det finns andra 
prioriteringar inom VA-verksamheten. Dock kommer verksamheten att söka 
investeringsmedel för att byta ut de tre aktuella elverken mot automatstartade 
elverk. 
 
Ärendebeskrivning 
Bo Lage Byström har lämnat in ett medborgarförslag där han föreslår att 
kommunen bygger in en automatstart av elverken liknande de som finns vid 
övriga kommunala anläggningar. 
 
Han beskriver i sitt förslag: ” I byarna Blattnicksele och Gargnäs så förlorar vi 
vårt dricksvatten vid elavbrott. Vid dessa vattenverk så står sedan tidigare 
moderna elverk som idag inte används vid elavbrott. Då nu vi igen under detta 
år upplevt detta ett antal gånger så är förslaget att kommunen bygger in en 
automatstart av elverken liknande de som finns vid övriga kommunala 
anläggningar. Kontinuerlig tillgång till dricksvattnet är viktig för såväl skolan 
som de boende i dessa byar. 
 
Då elverken finns på plats och det finns teknik att bygga in detta, det skulle 
innebära en trygghet för både kommunala verksamheter som skolan och de 
boende i dessa båda byar att ha tillgång till vatten för toalettbesök mm.” 
 
Tekniska chefen skriver i sitt tjänsteutlåtande att kommunen utförde 2001 en 
prioriteringsutredning angående reserv-elkraften. Det var under perioden då 
dåvarande myndighet Överstyrelsen för civil beredskap (ÖCB), numer ersatt av 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB), kunde lämna 
investeringsstöd på 50 % för anskaffning och installationer för reservelkraft. 
Prioriteringarna delades upp i tre huvudprioriteringar varav de mindre 
vattenverken i Gargnäs, Blattnicksele och Ammarnäs hamnade i prioritering 2. 
Förutsättningarna var att prioriteringarna skulle utgå ifrån att samhället skulle 
klara omfattande och mer långtgående kriser som till exempel elbortfall på 
grund av krig, sabotage, terrorism, extrema väderbetingelser eller motsvarande. 
I detta perspektiv fanns inte ”lätt störning” som till exempel tillfälliga elavbrott 
där hushåll tillfälligt får elbortfall med vissa olägenheter som följd. 
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Kf § 71, forts. 
 
Störningarna på elnätet har varit flitigt förekommande på senare år där det 
oftast är kortare strömavbrott av olika skäl. Orsaken är inte helt klarlagd och 
varierar men störningar på grund av väder, ombyggnationer av elnätet, 
överbelastning, ålderdomligt distributionsnät och övriga mindre haverier kan 
vara orsaken till detta. Nuvarande uppstartsrutin för exempelvis vattenverket i 
Blattnicksele är efter åtta timmars strömavbrott vilket innebär att det är väldigt 
sällan det startas upp. Nuvarande elavbrott är oftast mycket kortare än åtta 
timmar, ibland bara några minuter. Ytterligare ett problem är att verksamheten 
väldigt sällan får klara avbrottsbesked från nätägaren vilket också leder till att 
det avvaktas med att sätta i gång elverken. Men med tanke på att anledningen 
till att elverken sattes dit till att börja med, aldrig var för att klara kortare 
strömavbrott utan för att klara en helt annan typ av kris, finns nuvarande rutiner 
för uppstart och drift. Verksamheten har undersökt olika alternativ där det i 
huvudsak finns tre vägar att gå. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 118 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 77 
Tjänsteutlåtande 2023-04-27 
Ärende KSAU år 2001 sammanfattning och prioritering 
Risk- och kostnadsanalys år 2002 
Drift och underhåll mm 
Kommunfullmäktige 2021-09-27 § 71 
Medborgarförslag – Tillgång till dricksvatten även vid strömavbrott 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-13 § 118 förslag till svar. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Förslagsställaren 
Teknisk chef 
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Kf § 72 Dnr 2022/379–701 
 
Svar på motion – verksamheten Piraten 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen besvaras med att Piratens verksamhet inte flyttas till Kulturhuset 
utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Ärendebeskrivning 
Centerpartiet har lämnat in en motion om att flytta Piratens verksamhet. 
Kommunchefen fick av kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheterna 
till en flytt av Piratens verksamhet från sina nuvarande lokaler på Strandvägen 
till Kulturhuset. Idag bedrivs ungdomsverksamheten Läget i källaren på 
Kulturhuset. Det är en verksamhet som det även har äskats pengar för att 
utveckla. Den lokalen bedöms inte heller lämplig för Piratens verksamhet. 
 
Det finns även vissa synergieffekter med att Läget, biolokalen och kafédelen 
finns i samma byggnad. Golvet i Kulturhuset är nytt, vilket lyfter den lokalen 
och lockar fler arrangemang till lokalen. Det jobbas också med projekt som 
bygger på att hitta fler mötesplatser i kommunen där Kulturhuset skulle kunna 
vara en sådan träffpunkt. Övervåningen ses inte heller som något alternativ för 
Piratens verksamhet även om det just nu är en outnyttjad del av byggnaden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 102 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 60 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 97 
Motion – Verksamheten Piraten 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Motionen besvaras med att Piratens verksamhet inte flyttas 
till Kulturhuset utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
Kristina Axelsson (C) – Yrkar på återremiss av ärendet för vidare beredning 
och utredning om hela eller delar av verksamheten kan flyttas. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslag om återremiss under omröstning finner att 
kommunfullmäktiges beslutar att inte återremittera ärendet. 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningsgrupp, ekonomi,   
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 15 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 73 Dnr 2023/128–041 
 
Budget 2024 och planeringsanvisningar för 2025–2026 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Finansiella mål för 2024 avseende god ekonomisk hushållning antas enligt 

följande; 
− Resultatet före extraordinära poster ska uppgå till minst 0,5 % av skatter 

och statsbidrag (vilket motsvarar 1 089 000 kronor för 2024). 
− Investeringar som inte avser affärsmässig verksamhet ska vara 

självfinansierade dvs maximalt avskrivningar och resultat. 
− Taxefinansierade investeringar ska vara självfinansierade via taxor. 
− Strukturförändrade investeringar skall leda till effektiviseringar inom 

verksamheterna 
− Kassalikviditet ska minst uppgå till 100%  
− Soliditeten inklusive pensionsskulden ska för koncernen öka med 0,4 % 

år 2024. Soliditeten anger hur stor del av koncernens tillgångar som 
finansierats med egna medel. 

− Skattesatsen fastställs till 23,60 kronor/skattekrona från och med 1 januari 
2024. 

− Inga tilläggsäskanden från nämnder eller styrelsen kommer att beviljas för 
perioden 2023. 

− Kommunstyrelsen under 2024 har rätt att nyupplåna, det vill säga öka 
kommunens skulder under 2024, med totalt 5 000 000 kronor. 

− Kommunstyrelsen under 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp belopp, 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 2024. 

− Internräntan följer SKR:s förslag som för år 2024 ligger på 2,5 %. 
− PKV följer SKR:s rekommendation som för år 2024 ligger på 3,74 %. 
− Om möjligt ska vinstmedel tillföras till resultatutjämningsreserv (RUR). 
 
− Budgetramar för år 2024 och plan för 2025–2026, antas enligt följande; 
 

Nämnder/verksamheter Budget  Teknisk ram Prio Budget Plan Plan 
 2023 2024  2024 2025 2026 
Kommunfullmäktige 181 248 0 248 247 252 
Revision 440 419 141 560 418 426 
Överförmyndare 502 519 0 519 518 528 
Treparten 0 0 0 0 0 0 
Valnämnd 102 105 0 105 107 107 
Kommunchef vht 9 373 12 053 -2 498 9 555 10 420 10 513 
Stödverksamhet 18 449 17 976 1 862 19 838 20 107 20 232 
Teknisk verksamhet 9 296 9 194 1 659 10 583 12 134 11 643 
Utbildningsverksamhet 67 265 63 593 8 565 72 158 69 068 69 614 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 16 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 73, forts. 
 
Nämnder/verksamheter Budget  Teknisk ram Prio Budget Plan Plan 
 2023 2024  2024 2025 2026 
Omsorgsverksamhet 73 443 70 618 7 435 78 053 74 516 75 977 
Utvecklingsverksamhet 9 569 9 100 226 9 326 11 840 12 102 
Samhällsbyggnadsnämnd 11 201 9 377 2 101 11 478 11 444 11 745 
Summa nettokostnader 199 821 193 201 19 491 212 692 210 817 213 139 
Finansförvaltning -203 585 -214 060 0 -214 060 -217 113 -223 641 
Vht nettokostnader 205 222 195 984 19 491 215 475 215 069 217 446 
Beräknat resultat -3 764 -20 859 19 491 -1 368 -6 297 -10 502 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt antagna riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning ska 
kommunfullmäktige senast under juni besluta om planeringsanvisningar, 
rambudget och kommunövergripande mål för nämnderna för kommande år. 
 
Planeringsanvisningarna kompletteras med grundläggande ekonomiska 
förutsättningar för respektive nämnd. Beräkning av dessa sker med 
utgångspunkt från resursfördelningsmodellen för prislappsverksamheter samt 
innevarande års budget för övriga och med godkända förändringar i 
planeringsanvisningarna. Vidare sker justeringar som är av ”teknisk” natur 
eller kompletteringar till följd av att särskilt beslut. Beslutsunderlag utgörs av 
följande förutsättningar: 
− Vision 
− Gemensamma mål 
− Planeringsförutsättningar 
− Resursfördelningsmodell 
− Föregående års budget 
− Kommunfullmäktiges policy, program och planer 

Befintlig ekonomisk flerårsplan. Utöver direktiv och uppdrag till nämnderna 
kan också kommunfullmäktige ge sådana till de kommunala bolagen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 132 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 97 
Förslag från (V) och (S) – budget 2024 
Ekonomichefens tjänstutlåtande 2023-06-09 
Budgetberedningen 2023-05-30 § 15 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar i beslut 2023-06-21 § 132 förslag till beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 17 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 73, forts. 
 
Kristina Axelsson (C) och Magnus Norlund (M) - Yrkar på minskning av 
vinterväghållning med 140 000 kronor samt ta bort sparkravet på 
bygglovshandläggare med motsvarande belopp. 
Kjell Öjeryd (V) och Pia Sjöberg (S) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslutsgång – Finansiella mål, skattesats med mera 
Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslutsgång – Budgetramar 
Ordförande ställer förslagen om budgetramar under omröstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kommunledningsgruppen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 18 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 74 Dnr 2023/143–041 
 
Investeringsbudget 2024–2026 
Kommunfullmäktiges beslut 
Investeringsprojekt för 2024 beslutas som separata ärenden och tillförs 
investeringsplan 2024–2026. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt antagna riktlinjer för investeringar ska kommunfullmäktige fastställa 
och fördelar kommunens totala investeringsbudget för de nästkommande fyra 
åren. Investeringarna sker antingen inom en årligt återkommande ram eller som 
ett anslagsbundet projekt. Kommunfullmäktige beslutar om alla 
investeringsprojekt. Kommunfullmäktige beslutar om överföring av 
investeringsanslag mellan åren via begäran om överföring av varje enskilt 
projekt.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om utökning av investeringsram för projekt och 
omdisponering av medel till andra investeringsåtgärder.  
 
Färdigställda projekt som anslagsbundits av kommunfullmäktige slutredovisas 
alltid till kommunfullmäktige. Mindre prognostiserade avvikelser i pågående 
projekt återrapporteras i samband med ordinarie uppföljningar, som är delårs- 
och årsredovisning. Väsentliga avvikelser återrapporteras skyndsamt via 
tjänsteutlåtande. En väsentlig avvikelse är 15 % av investeringsbudgeten. 
 
Sammanställning beslutade investeringar: 
2023 totalt - 29 369 468 kronor 
Investeringar  2023 Anmärkning  
Inköp Switchar 2022  240 000 Beslut KF överf till 2023 
Upphandling E-arkiv 2023 149 800 Färdigställs 2023 
Insamling förpackningsavfall 9 088 000 Färdigställs 2023 
Omklädningsrum brandstation 230 000 Färdigställs 2023 
Arbetsmiljö friska brandmän 138 239 Beslut KF överf till 2023 

och slås samman med 
omklädningsrum 

Inköp av GPS 300 000 Färdigställd 2023 till en 
kostnad på 80 000 kr 

Inköp av Rakel-terminaler 153 000 Färdigställs 2023 
Inköp av sexhjuling 120 000 Färdigställd 2023 till en 

kostnad på 137 600 kr, 
överskridande belopp 
finansieras av överskott 
försäljning 4-hjuling 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 19 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 74, forts. 
 
Inköp av skoter 100 000 Färdigställd 2023 
Upprustn SJ-huset 2022 700 000 Färdigställs 2023 
Upprustning Toppstugan 150 000 Färdigställs 2023 
Taklyftar Rosengården 242 000 Färdigställs 2023 
VA-Nalo  250 000 Ej överflyttad till 2023, 

färdigställs 2023 
El-ljusspår 950 000 Ej överflyttad till 2023, 

färdigställs 2023 
Badsjön HWC 245 000 Ej överflyttad till 2023, 

färdigställs 2023 
Lekplats Gargnäs 255 000 Ej överflyttad till 2023, 

färdigställs 2023 
Avfallsbehållare 600 000 Ej överflyttad till 2023, 

färdigställs 2023 
Storprojekt OSN  3 500 000 Överförs till 2024 
OSN Aha 354 468 Överförs till 2024 
Fordonsladdare 2022 600 000 Förarbete 2023, färdigställs 

2024 
Utredning storkök 2022 200 000 Ska till AU 
Tak över isbana 2022 2 400 000 Ska till AU 
Arena Sorsele 2022 20 000 000 ? 
Inköp av band till bandvagn 120 000 Kommer inte att 

genomföras under 2023 och 
kan strykas 

Arkiv 2020 720 000 Plockas bort, ny utredning 
görs inför 2025 

Ammarnäs skola 2020 1 475 000 Ej överflyttad till 2023 
Kommer att äskas på nytt. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 133 och 2023-06-13 § 98 
Budgetberedningen 2023-05-30 § 16 
Sammanställning investeringsprojekt 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Investeringsprojekt för 2024 beslutas som separata ärenden 
och tillförs investeringsplan 2024-2026. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
Beslutet skickas till: Ekonomi, Kommunledningsgruppen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 20 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 75 Dnr 2017/127–332 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Lekplats 
Gargnäs 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överför projektet Lekplats Gargnäs med beräknad investering om 255 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-12-13 § 104 att bevilja 255 000 kronor i 
projektmedel 2022 för att göra lekplatsen i Gargnäs fullt färdig. Detta är ännu 
inte utfört och investeringsprojektet behöver överföras från 2022 till 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 113 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 104 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överför projektet Lekplats Gargnäs med beräknad 
investering om 255 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Teknisk chef 

  
Ad

do
 S

ig
n 

ID
-n

um
m

er
 : 

82
77

47
85

-1
e7

0-
43

45
-9

0e
a-

cd
56

b2
fb

84
ef



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 21 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 76 Dnr 2021/566–829 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Badsjön 
HWC 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överför projektet Badsjön handikappanpassad toalett (HWC) med beräknad 
investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
För att slutföra projektet måste investeringsprojektet överföras från 2022 till 
2023 då projektet avslutas och slutfakturor inkommer under våren 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 114 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 75 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 105 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överför projektet Badsjön handikappanpassad toalett 
(HWC) med beräknad investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till 
budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Teknisk chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 22 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 77 Dnr 2023/240–823 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Armatur 
elljusspår 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad investering om 1 200 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny Arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning 
att byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet 
på 25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor 
samt byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. 
Kommunfullmäktige överförde 2022-06-20 § 66 2,4 miljoner kronor till år 
2023 för tak över isbanan, men inget beslut har fattats för överföring av medel 
för armatur elljusspår. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 115 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad 
investering om 1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 23 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 78 Dnr 2019/426–293 
 
Flytt av investeringsmedel för storköksutredning till tekniska 
verksamheten, Solhem kök 
Kommunfullmäktiges beslut 
Flytta beslutade investeringsmedel 200 000 kronor för storköksutredning till 
tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2021 att ge kommunchefen uppdraget att utreda 
storköksfrågan både för ett nytt storkök samt alternativ med utlokalisering för 
entreprenad. Det beviljades 200 000 kronor i investeringsmedel. Efter detta har 
det skett en hel del förändringar i omvärlden som gör att bedömningen att 
lägga ut köksverksamheten på entreprenad inte längre känns aktuell. Detta 
främst utifrån ett beredskapsperspektiv. Nybyggnad av storkök skulle kräva en 
stor investering. 
 
Nuvarande storköket har moderniserat en hel del av sin utrustning under sista 
halvåret men kommer att behöva göra ytterligare åtgärder efter 
livsmedelsinspektion. Man har också en mycket hög kapacitet att snabbt gå upp 
i antal portionsleveranser om så skulle krävas vid höjd beredskap. Detta ses 
också som ett tungt vägande argument för att bibehålla nuvarande storkök. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 100 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 58 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 50 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Flytta beslutade investeringsmedel 200 000 kronor för 
storköksutredning till tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kommunledningsgrupp 
Tekniska verksamheten 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 24 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 79 Dnr 2022/292–292 
 Dnr 2019/430–292 
 
Flytt av investeringsmedel Tak över isbana till projekt Arena 
Sorsele 
Kommunfullmäktiges beslut 
− 2,4 miljoner kronor som avsatts för tak över isbanan, flyttas till projekt 

Arena Sorsele. 
− Ny utredning ska göras för tak över isbanan. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande med 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades att 
bygget av en ny arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning att 
byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet på 
25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor samt 
byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. Det som händer 
i omvärlden har påverkat byggmarknaden mycket. Detta gör att det kommer 
krävas ytterligare investeringsmedel för att arenabygget ska kunna genomföras. 
 
Efter ytterligare genomlysning av de underlag som togs fram som 
beslutsunderlag för taket över isbanan, visar konsultationen att det troligen 
kommer att krävas kylslingor för att isen inte ska smälta bort under taket. 
Förslaget är därför att de avsatta investeringsmedlen på 2,4 miljoner kronor 
flyttas till Arenaprojektet samt att en ny utredning på tak över isbanan görs och 
efter det lämna ett nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 101 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 57 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - 2,4 miljoner kronor som avsatts för tak över isbanan, 
flyttas till projekt Arena Sorsele. Ny utredning ska göras för tak över isbanan. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutet skickas till: Ekonomi, kommunledningsgrupp, tekniska verksamheten  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 25 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 80 Dnr 2022/279–240 
 Dnr 2018/99–510 
 
Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 
skyltar 
Kommunfullmäktiges beslut 
Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS omfördelas till inköp 
av digitala skyltar. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-02-15 § 26 att uppdra till 
utvecklingsverksamheten att påbörja tillståndsprocess och inköpsprocess av två 
digitala infartsskyltar till en total budgeterad kostnad på 900 000 kronor. Detta 
belopp har avsatts via bygdeavgiftsmedel. Upphandlingen är nu klar och 
kostnaden för upprättande av två skyltar beräknas landa på ca 1 120 000 kronor 
inklusive interna kostnader. Skillnaden mellan budgeterad kostnad och faktisk 
kostnad beror på generella kostnadsökningar på material och transporter de 
senaste 1,5 åren. Det saknas 220 000 kronor för att köpa in två skyltar. 
 
För att verkställa det politiska beslutet om två skyltar föreslår 
utvecklingsverksamheten att omfördela investeringsmedel som inte förbrukats 
från inköp GPS till digital skylt för att möjliggöra två digitala skyltar. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-20 § 54 att bevilja 300 000 kronor i 
investeringsmedel för inköp av ny GPS utrustning. Inköp har gjorts och 
kostnaden blev 80 000 kronor och det finns därför kvar inte förbrukade medel 
med 220 000 kronor. Alternativet är att enbart investera i en skylt. Då används 
inte dessa investeringsmedel och det lämnas åter ca 300 000 kronor till 
bygdeavgiftsmedel för kommunen att använda till andra satsningar och 
investeringar. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 120 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 82 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 54 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS 
omfördelas till inköp av digitala skyltar. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 26 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 80, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Samhällsbyggnadschef 
Kommunikatör 
Utvecklingschef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 27 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 81 Dnr 2015/22–534 
 
Överföring av investeringsmedel till 2024 - Storprojekt 
bredband till fler 
Kommunfullmäktiges beslut 
De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet Storprojekt bredband till 
fler under 2023 (2022: 3 400 000 kronor), flyttas över till 2024 års 
investeringsbudget. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-06-21 § 56 att bevilja investeringsmedel 
med 4 000 000 kronor för att finansiera färdigställandet av OSN sträckorna i 
Storprojektet. Förutsättningar har inte funnits för att färdigställa sträckorna och 
fakturor har ännu inte kommit som ska belasta projektet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 125 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 65 
Kommunfullmäktige 2021-12-21 § 119 
Kommunfullmäktige 2021-06-21 § 56 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet 
Storprojekt bredband till fler under 2023 (2022: 3 400 000 kronor), flyttas över 
till 2024 års investeringsbudget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 28 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 82 Dnr 2021/8–534 
 
Överföring av investeringsmedel till 2024 – OSN Aha 
Kommunfullmäktiges beslut 
De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet OSN Aha under 2023 
(2022: 354 467,89 kronor), flyttas över till 2024 års investeringsbudget. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade § 7, 2021-02-26 att bevilja utökad 
investeringsbudget med 500 000 kronor för samförläggning E45 – Aha (OSN 
Aha), att finansiering sker ur likvida medel. 
 
De medel som ej upparbetas under 2023 kommer fortsatt vara en kritisk 
förutsättning för utbyggnationen av stadsnätet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 126 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-12 
Kommunfullmäktige 2023-03-06 § 19 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 118 
Kommunfullmäktige 2021-02-26 § 7 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet OSN 
Aha under 2023 (2022: 354 467,89 kronor), flyttas över till 2024 års 
investeringsbudget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 29 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 83 Dnr 2016/81–534 
 
Investeringsprojekt – Färdigställande Bredband till 
extremglesbygd  
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar 4 300 000 kronor i investeringsmedel för färdigställande av ON 
sträckorna i projekt Bredband till extrem glesbygd. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektet Bredband till extrem glesbygd riskerar att inte färdigställas och 
därmed inte kunna slutredovisas under 2023. Om infrastrukturen inte 
färdigställts och slutredovisas medför detta en återbetalningsskyldighet på 
tidigare utbetalade medel från Jordbruksverket om 1 270 849 kronor. Det 
resulterar även i att kommunen själv måste bekosta hela byggnationen av 
projektsträckorna. 
 
Den beviljade budgeten för projektet uppgick 2016 till 4 300 000 kronor. Delar 
av projektsträckorna har haft stora problem vid grävningsarbeten och 
samförläggning vilket medfört avsevärda förseningar och resulterat i 
fördyrningar för korrigeringar som krävts som frångått den ursprungliga 
projekteringen. Detta utöver de prishöjningar som skett under åren från 2016. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 136 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-20 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 128 
It-chefens tjänstutlåtande 2023-06-07 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja 4 300 000 kronor i investeringsmedel för 
färdigställande av ON sträckorna i projekt Bredband till extrem glesbygd. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 30 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 84 Dnr 2018/264–534 
 
Investeringsprojekt – Färdigställande Bredband till byar längs 
väg 363 
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar 2 200 000 kronor i investeringsmedel för färdigställande av ON 
sträckorna i projekt Bredband till byar längs väg 363. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektet Bredband till byar längs väg 363 riskerar att inte färdigställas och 
därmed inte kunna slutredovisas under 2023. Den beviljade budgeten för 
projektet uppgick 2018 till 2 172 876 kronor. Ingen delredovisning har gjorts 
sedan 2018 vilket betyder att vi inte riskerar återbetalning men att kommunen 
själv måste bekosta hela byggnationen av projektsträckan. 
 
Vissa korrigeringar gjordes i materialval under samförläggningssträckor efter 
problematik på andra förläggningar vilket fördyrat projektet utöver de 
prishöjningar som skett under åren från 2018. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 135 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-20 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 127 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja 2 200 000 kronor i investeringsmedel för 
färdigställande av ON sträckorna i projekt Bredband till byar längs väg 363. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 31 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 85 Dnr 2022/447–534 
 
Investeringsprojekt – Ombyggnation Etapp 1 och Etapp 2 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Beviljar 3 700 000 kronor i investeringsmedel för genomförande av Etapp 

1 i 2024 års investeringsbudget för ombyggnation av sträckan Antas - 
Sandsele. 

− Etapp 2 får utredas vidare inför kommande investeringsbudget. 
− Uppdrar till enhetschef-IT att under 2023 utannonsera tjänst för IT-enheten 

för att säkra personell resurs för genomförande av ombyggnationerna. 
Kostnaden belastar investeringsprojektet. 

 
Ärendebeskrivning 
Innan årsskiftet inkom informationsbrev avseende nya kabel- och 
luftledningssträckor från Vattenfall. Projektet omfattar ny luftledning, nya 
markkablar samt rasering av befintlig luftledning. Vattenfalls planerade projekt 
påverkar Sorsele kommuns befintliga bredbandsinfrastruktur. Ombyggnationen 
resulterar i att vi kommer tvingas byta ut befintliga fiberkablar på sträckan. I 
beredningen aviseras även om en kommande etapp men inga underlag specifikt 
för den etappen har inkommit ännu. 
 
En första kalkyl är gjord och visar på en kostnad för material och 
samförläggning, uppskattningsvis på 3 000 000 kronor. Utöver detta krävs att 
vi förstärker enheten med ytterligare en tjänst för att möjliggöra förutsättningar 
för ombyggnationen parallellt med pågående arbete. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 137 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 129 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-21 § 137 förslag till beslut. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 32 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 86 Dnr 2019/430–292 
 
Investeringsprojekt – Arena Sorsele 
Kommunfullmäktiges beslut 
Utöka investeringsmedel till projektet med 4 000 000 kronor. 
 
Ärendebeskrivning 
På grund av den förändrade prisbilden, som sedan beslutet att bevilja 
investeringsmedel för byggnation av en ny idrottshall, kommer det att krävas 
ett nytt investeringsbeslut. 
 
Det behov som legat till grund för byggnationen är: 
1. En fullstor ny hallbyggnad med regelriktiga mått anpassad för innebandy, 

innefotboll, basket och övriga hallbundna bollsporter. Ska utrustas med 
fullvärdigt idrottsgolv och erforderlig normal utrustning för skolgymnastik. 
Publikutrymme. Hallen ska också användas som samlingslokal för skolans 
behov, samt exempelvis mässor, utställningar med mera. 

2. Behov av komplementytor till hallen i form av foajé, uppehållsrum, 
cafeteria, pentry, toaletter, förrådsutrymmen, personalutrymmen, alternativa 
mindre komplementytor för träning och idrottsverksamhet. 

 
Förslag till genomförande 
Efter genomförda analyser av olika alternativ, föreslås ur både ekonomisk och 
genomförandesynpunkt, att: 
− Behoven enligt punkt 1 tillgodoses genom upphandling av helt ny 

hallbyggnad som dockas till befintlig gymnastikhall. 
− Behoven enligt punkt 2 åtgärdas genom ombyggnad av de befintliga ytorna 

i nuvarande gymnastikhall. Där tillskapas också erforderliga utrymmen för 
nya hallens teknik i form av fläktrum, värmeundercentral och så vidare. 
Den befintliga hallens förbättras också med omläggning av tak, 
tilläggsisolering och ny installation för värme, ventilation och el. Befintlig 
omklädningsdel bedöms vara i acceptabelt skick och med relativt 
begränsade åtgärder kunna användas även fortsättningsvis. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 134 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 99 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-06-07 
Bilaga 1 beslutskoncept 
Bilaga 2 kalkyler rev 3 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 51 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 114 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 33 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 86, forts. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Utöka investeringsmedel till projektet med 4 000 000 
kronor. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningsgrupp 
Ekonomi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 34 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 87 Dnr 2021/531–295 
 
Investeringsprojekt – Fysisk anpassning av arkivlokaler 
Kommunfullmäktiges beslut 
Projektet avslutas eftersom ny projektering behöver göras. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har i beslut 2021-12-13 § 102 beviljat 720 000 kronor i 
investeringsmedel för fysisk anpassning av slutarkivet i kommunhuset. På 
grund av resursbrist, avsaknad av byggledningen samt byte av fastighetschef 
har projektet inte genomförts. Behovet är fortfarande högst aktuellt men ny 
kostnadsberäkning behöver göras. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 109 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 2023-05-03 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 67 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 102 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Projektet avslutas eftersom ny projektering behöver göras. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kanslichef 
Fastighetschef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 35 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 88 Dnr 2023/296–291 
 
Investeringsprojekt – Anpassningar lokaler Blattnicksele skola 
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar investeringsmedel med 130 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som ej kommer påbörjas under 2023. 
 
Behov finns nu för anpassning av lokaler i Blattnicksele skola kopplat till elev 
med funktionsbegränsning som börjar skolan till hösten 2023. Anpassningen 
består av möbler av ljuddämpande material, byter innerdörrar, teknisk 
utrustning och ljudabsorbenter. Den totala investeringskostnaden beräknas till 
130 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 138 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2023-06-19 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 130 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 36 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 89 Dnr 2023/297–291 
 
Investeringsprojekt – Byte innertak klassrum Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel med 500 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som inte kommer att påbörjas under 2023. 
 
Fastighetsenheten har planerat för att byta ut lysarmaturer i klassrum på 
Vindelälvsskolan under 2023. Pengarna för byte av lysarmaturer finns att tillgå 
för 2023. I samband med det vore det lämpligt att byta ut innertak till mer 
ljudabsorberande tak och därmed få en mer anpassad arbetsmiljö både för 
elever och personal. Planen är att ta det i etapper och första omgången rör det 
sig om fem klassrum som redan tidigare är renoverade med undantag för taken. 
Kostnaden beräknas till 100 000 kronor per klassrum, totalt 500 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 139 
Skolchefens tjänsteutlåtande  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 500 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2023-06-26 37 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Kf § 90 Dnr 2023/298–291 
 
Investeringsprojekt – Fallskydd lekställning Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel med 150 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som ej kommer påbörjas under 2023. 
 
Vid en lekställning på Vindelälvsskolan används sand idag som fallskydd. 
Sanden grävs bort när barnen leker och därmed ökar risken för skador om 
barnen faller från lekställningen. Planen är att byta ut sanden mot gummerade 
mattor som placeras under lekställningen och därmed minska risken för skador 
vid fall från ställningen. Kostnad för inköp av fallskydd inklusive anläggning 
beräknas till 110 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 140 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2023-06-19 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 150 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 
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juridiskt bindande 

Kf § 91 Dnr 2023/299–291 
 
Investeringsprojekt – Staket Ammarnäs skola 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel för ett staket vid Ammarnäs skola upp till en kostnad 
av 150 000 kronor, finansiering sker via omfördelning av medel från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
Skolchefen har beskrivit behov av ett staket runt Ammarnäs skola.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 141 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel för ett staket vid Ammarnäs 
skola upp till en kostnad av 150 000 kronor, finansiering sker via omfördelning 
av medel från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 
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juridiskt bindande 

Kf § 92 Dnr 2021/568–291 
 
Slutredovisning investeringsprojekt 0523 – Byte entrépartier 
Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Godkänna slutredovisningen 
− Ej förbrukade investeringsmedel återförs och att projekt 0523 avslutas. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har i projekt 0523 sökt och erhållit investeringsmedel 
för att byta ut två stora entrépartier vid Vindelälvsskolan. Sökt och beviljat 
belopp 250 000 kronor. Befintliga entrépartier var från tiden fastigheten 
byggdes och i dåligt skick samt inte energianpassade överhuvudtaget. De två 
nya entrépartierna är kompletta med dörrautomatik och programbara larm samt 
tillgänglighetsanpassade. Arbetet utfördes av lokal byggentreprenör som 
kommunen har ramavtal med. Totala kostnaden har uppgått till 204 819 kronor 
exklusive moms. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 116 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-31 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 106 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Godkänna slutredovisningen. Ej förbrukade 
investeringsmedel återförs och att projekt 0523 avslutas. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 
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juridiskt bindande 

Kf § 93 Dnr 2023/242–356 
 
Avfalls- och slamtaxa från och med 2023-10-01 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Anta ny avfalls- och slamtaxa. 
− Ny avfalls- och slamtaxa gäller från och med 2023-10-01. 
− Taxorna implementeras i de ekonomiska systemen. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med övriga medlemmar i Trepartens 
renhållningsnämnd arbetet fram förslag till ny avfalls- och slamtaxa. 
Nuvarande avfallstaxa har varit gällande från 2021-07-01. För Sorsele kommun 
är det första gången slamtaxan integreras i renhållningstaxan då slamtaxan 
tidigare har varit separerad, men i och med att slam ingår tillsammans med 
avfallshantering i de nya avfallsföreskrifterna blir avfall och slam en 
gemensam taxa, dock med separerade avgifter och regler. I förslaget så sker 
ingen uppräkning av slamtömningstaxan, däremot har det lagts till nya moment 
och regler. 
 
För renhållningstaxan införs separat insamling av matavfall och restavfall med 
viktavgift. Taxan för hushåll, flerbostadshus och fritidshus får tre avgifter som 
har i syfte att finansiera dom olika momenten och aktiviteterna för insamling, 
transport, hantering och avsättning. Förutom grundavgift kommer 
hämtningsavgift och viktavgift för matavfall och restavfall att tillkomma. 
Avgifterna redovisas i bilagan ”Förslag: Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01” 
samt vid sammanträdet där kalkylunderlaget för hur avgifterna räknats fram 
redovisas. 
 
Att insamling av mat och restavfall införs beror i grunden på EU-förordning 
som påkräver att tjänsterna införs för landets alla kommuner. Det beror också 
på den nationella och regionala viljan och ambitionen att bidra till klimat- och 
miljöfördelar samt att avfallet nyttjas till fler nyttigheter än enbart förbränning. 
För Sorsele kommuns del öppnas möjligheten att i högre utsträckning ta hand 
om matavfallet själva då befintlig storkompost kan komma att användas, vilket 
i sin tur för med sig att kommunen får högre del av nyttigheterna i den 
matjordstillverkning som då kan ske. Dessutom minskas de tidigare långa 
transporterna till förbränningsanläggning vilket kommer att innebära betydligt 
lägre transportkostnader och lägre klimatavtryck. 
 
Förslaget innehåller också att betalsäckslösning behålls, att extra kärl 
tillkommer som ny tjänst, att ny insamling införs via lättillgänglig 
insamlingsplats (LIP) för både mat och restavfall förutom avfallsslagen inom 
producentansvaret, och att verksamheter och företag erbjuds 
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juridiskt bindande 

Kf § 93, forts. 
 
renhållningstjänster som i renhållningstaxan helt har separerats från tjänsterna 
som erbjuds hushållen. 
 
Taxekonstruktionen är likalydande för alla samverkande kommuner inom 
Treparten, dock kan vissa nivåer av avgifter skilja sig åt beroende på bland 
annat geografiska skillnader i transportlängder och befolkningsmängd. Sedan 
tidigare har gemensamma avfallsföreskrifter både tagits fram och beslutats av 
Trepartens kommuner i linje med de förslag till nya avfallstaxor som nu 
presenteras. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 111 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 71 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-22 
Förslag – Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Anta ny avfalls- och slamtaxa. Ny avfalls- och slamtaxa 
gäller från och med 2023-10-01. Taxorna implementeras i de ekonomiska 
systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 
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Kf § 94 Dnr 2023/191–110 
 
Antal valdistrikt i Sorsele kommun 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Sorsele kommun ska vara ett valdistrikt. Motiveringen är att kommunen 

vid senaste valet hade färre än 2 000 röstberättigande, därefter har 
invånarantalet minskat. Nästan hälften av de röstberättigande röstar via 
förtidsröstning. För att förbättra tillgängligheten kommer antalet dagar för 
förtidsröstning att utökas på de orter som geografiskt ligger långt från 
centralorten. 

− Valdistriktet föreslås heta Sorsele. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har idag två valdistrikt, Sorsele och Gargnäs. I valet till 
Riksdag, Kommun och Region 2022 hade Sorseles valdistrikt 1 635 
röstberättigade och Gargnäs valdistrikt 353 röstberättigade. 
 
I Vallagen 4 kapitlet 17 § står bland annat ”Ett valdistrikt skall omfatta mellan 
1 000 och 2 000 röstberättigade. Om det finns särskilda skäl, får ett valdistrikt 
omfatta färre än 1 000 eller fler än 2 000 röstberättigade. Ett valdistrikt får 
omfatta färre än 300 röstberättigade endast om det finns synnerliga skäl”. 
 
Gargnäs är ett litet distrikt, med få röstberättigande, där risk finns att valet inte 
blir anonymt och att valhemligheten kan röjas. 
 
Valkansliet har på uppdrag av valnämnden 2023-01-10 § 5, upprättat förslag 
till olika alternativ kring valdistrikt och dessa har sänts på remiss till samtliga 
partier i kommunfullmäktige. Partierna gavs möjlighet att yttra sig utifrån fyra 
alternativ: 
1. Gargnäs valdistrikt utökas med Blattnicksele vilket i dagsläget innebär en 

ökning från 353 till cirka 510 röstberättigade. 
2. Sorsele samhälle delas i västra och östra distrikt - Västra distriktet cirka 835 

röstberättigade och östra distriktet cirka 1 156 röstberättigade. Distriktets 
dragning följer väg E45 Slagnäs-Sorsele – Strandvägen – Flakaträskvägen 
länsväg 1132 – E12. 

3. Ingen förändring, nuvarande indelning behålls. 
4. Sorsele kommun är ett enda valdistrikt. 
 
Vid remisstiden utgång hade inga remissvar inkommit. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 108 
Valnämnden 2023-05-16 § 11 
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Missiv 
Karta nuvarande valdistrikt 
Utökat valdistrikt Gargnäs översikt 
Ny valdistriktgräns genom Sorsele samhälle 
Vallagen 2005:837, 4 kapitlet §§ 16–19 
Statistik antal valberättigade per valdistrikt 
Sammanställning val 2022 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-13 § 108 förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Valnämnden 
Valkansliet 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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Kf § 95 Dnr 2018/65–106 
 
Ansvarsfrihet – Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 
(Regionkommun) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer årsredovisning 2018 för Regionförbundet Västerbottens län samt 
beviljar för egen del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 2018 samt dess 
enskilda ledamöter. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter beslut i fullmäktige i Västerbottens läns landsting och Regionförbundet 
Västerbottens län, bildades den 1 januari 2019 regionkommunen Region 
Västerbotten. Bildandet innebar att regionförbundet avvecklades den 31 
december 2018. Den 29 november 2018 beslutade dåvarande förbundsstyrelsen 
att regionstyrelsen i det nya Region Västerbotten skulle utses till likvidator för 
likvidationen av Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Vid likvidation ska, enligt förbundsordningen § 25, skulder betalas och 
egendom avyttras enligt principerna i § 23 förbundsordningen. När likvidator 
fullgjort sitt uppdrag ska denna lämna en slutredovisning för sin förvaltning. 
Redovisningen ska lämnas i en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i 
sin helhet med redovisning av skiftet av tillgångar och betalning av skulder. 
Till berättelsen ska det bifogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. 
Till slutredovisningen ska det även bifogas beslut om vilken av förbundets 
medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör förbundets 
arkiv. 
 
Granskning av slutredovisningen för hela likvidationsperioden ska genomföras 
enligt promemoria “Likvidation av Regionförbundet Västerbottens län”. 
Revisionen har genomfört en granskning av likvidatorns slutredovisning för 
perioden 2019-01-01 -- 2022-10-27. 
 
Utifrån genomförd granskning görs följande bedömningar: 
Likvidatorns slutredovisning är i stort upprättad i enlighet med 
förbundsordningen § 23 och § 25 samt promemoria ”Likvidation av 
Regionförbundet Västerbottens län”. Den avvikelse som noterats i 
granskningen är att beslut om vilken av förbundets medlemmar som ska överta 
och vårda de handlingar som tillhör förbundets arkiv ännu inte har fattats. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 103 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 56 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-04 
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Missiv likvidation Regionförbund Västerbotten 
Slutredovisning likvidation Regionförbund Västerbotten 
Skrivelse slutredovisning 
Granskning av slutredovisning 2022 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Fastställa årsredovisning 2018 för Regionförbundet 
Västerbottens län samt beviljar för egen del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 
2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Region Västerbotten 
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Kf § 96 Dnr 2023/161–106 
 
Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten. 
 
Ärendebeskrivning 
Omställningen till nära vård berör och kommer att göra skillnad för alla 
Sveriges invånare och hjälpa oss att klara välfärdens utmaningar. 
Omställningen innebär att sam-skapa med invånare och flytta fokus till att 
arbeta mera personcentrerat, sammanhållet, proaktivt och hälsofrämjande. En 
viktig framgångsfaktor i omställningen till Nära vård är samspelet mellan 
regionen och kommunerna. För att tydliggöra vägen mot målet, och skapa en 
gemensam viljeinriktning och en kraftsamling för omställningen till Nära vård i 
Västerbotten har en färdplan arbetats fram i samverkan mellan Region 
Västerbotten och länets 15 kommuner. Den bottnar i den gemensamt beslutade 
framtidsbilden och ska utgöra en ram för vägen fram mot 2030. 
 
Färdplan Nära vård i Västerbotten är ett övergripande strategidokument. Den 
ska utgöra ett stöd för ledning och styrning i den förflyttning som behöver ske i 
omställningen till Nära vård i Västerbotten. Syftet med färdplanen är 
förbättrade förutsättningar till god hälsa för västerbottningen, barn och unga, 
vuxna och äldre. Målgruppen för dokumentet är primärt beslutsfattare och 
styrning/ledning. Då färdplanen är utformad på en övergripande nivå behöver 
den kompletteras med mer konkreta handlingsplaner, såväl i samverkan som 
internt hos varje huvudman. För att få genomslagskraft och bli hållbar över tid 
bör färdplanen bli en del i varje huvudmans ordinarie process för planering, 
genomförande och uppföljning. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 122 
Social- och utbildningsutskottet 2023-05-29 § 26 
Tjänsteutlåtande 
Region Västerbottens rekommendation 
Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Fastställa Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
Beslutet skickas till: Omsorgschef, folkhälsosamordnare,   
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Kf § 97 Dnr 2023/265–212 
 
LIS-plan Övre Saxnäs 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar det föreslagna LIS-området. 
 
Ärendebeskrivning 
Den gällande LIS-planen (Landsbygdsutveckling i strandnära lägen) antogs av 
kommunfullmäktige år 2013. För Övre Saxnäs finns angett LIS-områden i 
planen. 
 
Det har inkommit förfrågningar om att få bygga bostadshus i strandnära läge i 
Övre Saxnäs. Dessa förfrågningar ligger utanför gällande LIS-plan och det 
finns inga särskilda skäl för att ge strandskyddsdispens i dagsläget. En 
etablering av bostadshus skulle anses som en utveckling för landsbygden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 124 
Samhällsbyggnadsnämnden 2023-05-31 § 42 
Samhällsbyggnadschefens tjänsteutlåtande 
Länsstyrelsens granskningsyttrande LIS-område Övre Saxnäs 
Granskningsutlåtande – Landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS) Övre 
Saxnäs 
LIS-område Övre Saxnäs, antagandehandling 
Kartbilagor 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Anta det föreslagna LIS-området. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadschef 
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Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
2023-06-26 


Plats och tid Kulturhuset, måndag 26 juni 2023, klockan 18.00-18.58 
  
Beslutande Kjell Öjeryd (V) 


Pia Sjöberg (S) 
Magnus Norlund (M) 
Maria Broberg (V) 
Kristina Axelsson (C) 
Oscar Öjeryd (V) 
Katarina Lövgren (S) 
Lilian Holloway (M) 
Urban Isaksson (V) 
Nina Häreskog-Linder (C) 
Marita Westlund (V) 
Jan Lövgren (S) 
Bengt Abrahamsson (V) 
Robin Fransson (V) 
Bo Brydsten (S) 
 


Tjänstgörande ersättare Sandra Eriksson-Lind (S) tjänstgör för Ulrik Thureson (S) 
Mathias Mattsson (S) tjänstgör för Matz Jonsson (S) 


 
 
Övriga deltagare Marie Strinnholm, tillförordnad kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 
 
Utses att justera Pia Sjöberg (S) och Magnus Norlund (M) 
 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt torsdag den 29 juni 2023 klockan 16.00-


18.00. 
 
 
 
Sekreterare: Digital signatur §§ 64–97 
 Sara Grundström 
 
Ordförande: Digital signatur 
 Maria Broberg  
  
Justerare: Digital signatur 
 Pia Sjöberg (S) och Magnus Norlund (M) 
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__________________________________________________________________________________ 
 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2023-06-26 Paragraf 64–97 
 
Datum för anslagets uppsättande 2023-06-29 Anslaget tas ner efter 2023-07-21 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift Digital signatur 
 Sara Grundström 
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Kf § 64  
 
Godkännande av kallelse 


Kommunfullmäktiges beslut 
Kallelseförfarandet godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 11, ska ordföranden tillkännage 
tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige och uppgifter om de 
ärenden som ska behandlas. Fullmäktiges sammanträden ska tillkännages på 
kommunens digitala anslagstavla minst en vecka före sammanträdesdagen.  
 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för 
sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Kallelsen skickas via e-
post, om inte skäl talar däremot. Tillkännagivande av sammanträdet ska även 
ske, där kommunfullmäktige inför varje mandatperiod har beslutat om. 
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Kf § 65  
 
Fastställelse av ärendelistan 


Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendelistan fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av två justerare, tillika rösträknare 
4 Tid för justering 
5 Godkännande av kallelsen 
6 Fastställande av ärendelistan 
7 Allmänhetens frågestund 
8 Ordförandena informerar 
9 Meddelanden 
10 Inkomna medborgarförslag och motioner 
11 Svar på medborgarförslag - Upprensning vid Kyrktjärn och 


Mariatjärn 2021/399 
12 Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 


strömavbrott. 2021/431 
13 Svar på motion - Verksamheten Piraten 2022/379 
14 Budget 2024 och planeringsanvisningar 2025-2026 2023/128 
15 Investeringsbudget 2024-2026 2023/143 
16 Överföring investeringsmedel från 2022 till 2023 - Lekplats 


Gargnäs 2017/127 
17 Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Badsjön 


Handikappanpassad toalett 2021/566 
18 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Armatur 


elljusspår 2023/240 
19 Överföring av investeringsmedel för storköksutredning till 


tekniska verksamheten, Solhem kök 2019/426 
20 Överföring av investeringsmedel för tak över isbanan till projekt 


Arena Sorsele 2022/292 
21 Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 


skyltar 2022/279 
22 Överföring av investeringsmedel till 2024 – Storprojekt 


"Bredband till fler" 2015/22 
23 Överföring av investeringmedel till 2024 - OSN Aha 2021/8 
24 Investeringsprojekt - Bredband i extrem glesbygd 2016/81 
25 Investeringsprojekt - Färdigställande Bredband till byar längs 


väg 363 2018/264 
26 Investeringsprojekt - Ombyggnation Etapp 1 och Etapp 2 2022/447 
27 Investeringsprojekt - Arena Sorsele 2019/430 
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28 Investeringsprojekt - Fysisk anpassning av arkivlokaler 2021/531 
29 Investeringsprojekt - Anpassningar lokaler Blattnicksele skola 2023/296 
30 Investeringsprojekt - Byte innertak klassrum Vindelälvsskolan 2023/297 
31 Investeringsprojekt - Fallskydd lekställning Vindelälvsskolan 2023/298 
32 Investeringsprojekt - Staket Ammarnäs skola 2023/299 
33 Slutredovisning investeringsprojekt 0523 - Byte entrépartier 


Vindelälvsskolan 2021/568 
34 Avfalls - och slamtaxa från 2023-10-01 2023/242 
35 Antal valdistrikt i Sorsele kommun 2023/191 
36 Ansvarsfrihet - Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 


(Regionkommun) 2018/65 
37 Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 2023/161 
38 LIS-plan Övre Saxnäs 2023/265 
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Kf § 66 
 
Allmänhetens frågestund 


Till dagens sammanträde har inga frågor inkommit till allmänhetens 
frågestund. 
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Kf § 67 
 
Ordförandena informerar 


Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska respektive nämnds- och 
utskottsordförande, inom ramen för vad sekretesslagen medger, informera om 
pågående verksamhet. Frågor får inte ställas, med anledning av lämnad 
information, under pågående sammanträde. 
 
Kjell Öjeryd (v), kommunstyrelsen, informerar bland annat om; 
− Sedan förra fullmäktige har det varit Sorselegalan. En mycket trevlig 


tillställning där priset Årets företag delades ut till Princess bageri. Även 
andra priser som till exempel föreningspris delades ut. En bra tillställning. 


− Akademi Norr är ett kommunalförbund som vi är med i. Vi har haft ett 
möte och där bestämdes att de ska ha en ny strategi för framtiden. Vi 
kommer att försöka lägga krut på högre utbildningar i våra kommuner. 
Även undersöka om det kan vara möjligt att ha ett Campus i alla 12 
kommuner. Då skulle våra medborgare kunna gå högre utbildning via 
Lärcentrum på hemorten. Skillnaden med andra ställen i Sverige är att vi 
är mycket glest befolkade, men behöver inte vara omöjligt för oss. Finns 
inga färdiga kalkyler, kan innebära ökade kostnader för kommunerna. Vi 
kommer att få ta ställning framöver. 


− Vi har fått en sanktionsavgift på 2 miljoner kronor av Länsstyrelsen 
Norrbotten gällande en tillsyn av säkerhetsfrågor. Vi jobbar allt vi kan för 
att hitta sätta och få till en bra överklagan där vi till slut kan få 
Länsstyrelsen Norrbotten att ändra sin sanktionsavgift. Överklagan ska 
vara inne 4 juli. 
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Kf § 68  
 
Meddelanden 


Kommunfullmäktiges beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
− FOSiR10 - Information till kommunstyrelsen om kommunal samverkan i 


Region 10, inventering av samverkan, dnr 2023/78–106. 
− PwC - Revisionsrapport - Grundläggande granskning av kommunstyrelsens 


och nämndernas förvaltning Sorsele 2022, dnr 2023/186–042. 
− PwC- Revisionsrapport - God ekonomisk hushållning för Sorsele, dnr 


2023/186–042. 
− Länsstyrelsen Västerbotten - Beslut om tillstånd till uppförande och drift av 


vindkraftspark Sandselehöjderna, dnr 2015/241–427. 
− Delårsrapport T1, 2023, dnr 2023/66–042. 
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Kf § 69  
 
Inkomna medborgarförslag och motioner 


Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner samtliga motioner och överlämnar dem till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 32 får ledamöter i 
kommunfullmäktige väcka ärenden genom en motion. Den som är folkbokförd 
i kommunen får enligt § 33 i arbetsordningen väcka ärenden i fullmäktige.  
 
Till dagens sammanträde har följande inkommit: 
  
Motioner 
− Kristina Axelsson (C) – Skolavslutning, dnr 2023/230–608. 
− Kristina Axelsson (C) – Politiska möten, dnr 2023/231–006. 


 
Beslutsunderlag 
Motionerna. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande föreslår att samtliga motioner godkänns och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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Kf § 70 Dnr 2021/399–106 
 
Svar på medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och 
Mariatjärn 
Kommunfullmäktiges beslut 
Besvara medborgarförslaget på följande sätt; 
Projektet kommer inte att påbörjas utan att först ha personella resurser och 
finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra projektet där 
båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen får i uppdrag att delge beslutet samt 
ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Ärendebeskrivning 
I ett medborgarförslag föreslås att det är dags för en upprensning av våra 
tjärnar på Holmen. I förslaget beskrivs: ”När jag kom till Sorsele i början av 
60-talet var både Mariatjärn och Kyrktjärn två vackra platser i samhället, men 
tyvärr nu sedan många år mer eller mindre igenväxta. Kyrktjärn är dessutom 
viktig med tanke på turismen, eftersom området är beläget vid en av infarterna. 
Kanske ett projekt för arbetslösa ungdomar? Visst bör det finnas bidrag att 
söka för denna typ av åtgärd? Hoppas på positiv respons!” 
 
Tekniska chefen skriver i sitt tjänsteutlåtande att upprensning av Kyrktjärn och 
Mariatjärn har utretts tidigare. Under åren 2001 till och med. 2003 utreddes 
frågan ända fram till att anbud togs in för åtgärden. Hela Kyrktjärn och cirka 
50 % av Mariatjärn ägs av Svenska kyrkan varför kyrkan var en viktig part då 
utredningarna utfördes. Kyrkan valde att lämna projektet i slutfasen av 
projektet på grund av de relativt höga kostnaderna för att rensa upp tjärnarna, 
vilket lämnade kommunen ensam i projektet. 
 
I och med att hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska 
kyrkan kvarstod cirka hälften av Mariatjärn att åtgärda, och med tanke på de 
anbud som inkom och den begränsade effekten som skulle bli resultatet 
genomfördes inte projektet. I förundersökningarna beräknades hur många 
kubikmeter slam som skulle behöva tas upp. Slutsatsen blev att den önskade 
effekten inte kunde uppnås med att endast rensa del av Mariatjärn och då 
endast med begränsade volymer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 117 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 76 
Tjänsteutlåtande 2023-04-26 
Situationsplan Kyrk- och Mariatjärn 
Protokoll samråd 2002 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2002-10-22 § 312 
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Kf § 70, forts. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2003-12-17 § 266 
Medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Föreslår kommunfullmäktige besvara medborgarförslaget 
på följande sätt; Projektet kommer inte att påbörjas utan att först ha personella 
resurser och finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra 
projektet där båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen får i uppdrag att delge 
beslutet samt ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Tekniska chefen 
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Kf § 71 Dnr 2021/431–106 
 
Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 
strömavbrott 
Kommunfullmäktiges beslut 
Besvarar medborgarförslaget på följande sätt; 
Tack för inlämnat medborgarförslag. Vatten och avlopps (VA)-verksamheten 
kommer att förbättra nuvarande situation genom att med nya rutiner hantera 
igångsättning av reserv-elverk vid strömavbrott. Investering i automatstartade 
reserv-elverk är inte aktuellt för tillfället på grund av att det finns andra 
prioriteringar inom VA-verksamheten. Dock kommer verksamheten att söka 
investeringsmedel för att byta ut de tre aktuella elverken mot automatstartade 
elverk. 
 
Ärendebeskrivning 
Bo Lage Byström har lämnat in ett medborgarförslag där han föreslår att 
kommunen bygger in en automatstart av elverken liknande de som finns vid 
övriga kommunala anläggningar. 
 
Han beskriver i sitt förslag: ” I byarna Blattnicksele och Gargnäs så förlorar vi 
vårt dricksvatten vid elavbrott. Vid dessa vattenverk så står sedan tidigare 
moderna elverk som idag inte används vid elavbrott. Då nu vi igen under detta 
år upplevt detta ett antal gånger så är förslaget att kommunen bygger in en 
automatstart av elverken liknande de som finns vid övriga kommunala 
anläggningar. Kontinuerlig tillgång till dricksvattnet är viktig för såväl skolan 
som de boende i dessa byar. 
 
Då elverken finns på plats och det finns teknik att bygga in detta, det skulle 
innebära en trygghet för både kommunala verksamheter som skolan och de 
boende i dessa båda byar att ha tillgång till vatten för toalettbesök mm.” 
 
Tekniska chefen skriver i sitt tjänsteutlåtande att kommunen utförde 2001 en 
prioriteringsutredning angående reserv-elkraften. Det var under perioden då 
dåvarande myndighet Överstyrelsen för civil beredskap (ÖCB), numer ersatt av 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB), kunde lämna 
investeringsstöd på 50 % för anskaffning och installationer för reservelkraft. 
Prioriteringarna delades upp i tre huvudprioriteringar varav de mindre 
vattenverken i Gargnäs, Blattnicksele och Ammarnäs hamnade i prioritering 2. 
Förutsättningarna var att prioriteringarna skulle utgå ifrån att samhället skulle 
klara omfattande och mer långtgående kriser som till exempel elbortfall på 
grund av krig, sabotage, terrorism, extrema väderbetingelser eller motsvarande. 
I detta perspektiv fanns inte ”lätt störning” som till exempel tillfälliga elavbrott 
där hushåll tillfälligt får elbortfall med vissa olägenheter som följd. 
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Störningarna på elnätet har varit flitigt förekommande på senare år där det 
oftast är kortare strömavbrott av olika skäl. Orsaken är inte helt klarlagd och 
varierar men störningar på grund av väder, ombyggnationer av elnätet, 
överbelastning, ålderdomligt distributionsnät och övriga mindre haverier kan 
vara orsaken till detta. Nuvarande uppstartsrutin för exempelvis vattenverket i 
Blattnicksele är efter åtta timmars strömavbrott vilket innebär att det är väldigt 
sällan det startas upp. Nuvarande elavbrott är oftast mycket kortare än åtta 
timmar, ibland bara några minuter. Ytterligare ett problem är att verksamheten 
väldigt sällan får klara avbrottsbesked från nätägaren vilket också leder till att 
det avvaktas med att sätta i gång elverken. Men med tanke på att anledningen 
till att elverken sattes dit till att börja med, aldrig var för att klara kortare 
strömavbrott utan för att klara en helt annan typ av kris, finns nuvarande rutiner 
för uppstart och drift. Verksamheten har undersökt olika alternativ där det i 
huvudsak finns tre vägar att gå. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 118 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 77 
Tjänsteutlåtande 2023-04-27 
Ärende KSAU år 2001 sammanfattning och prioritering 
Risk- och kostnadsanalys år 2002 
Drift och underhåll mm 
Kommunfullmäktige 2021-09-27 § 71 
Medborgarförslag – Tillgång till dricksvatten även vid strömavbrott 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-13 § 118 förslag till svar. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Förslagsställaren 
Teknisk chef 
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Kf § 72 Dnr 2022/379–701 
 
Svar på motion – verksamheten Piraten 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen besvaras med att Piratens verksamhet inte flyttas till Kulturhuset 
utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Ärendebeskrivning 
Centerpartiet har lämnat in en motion om att flytta Piratens verksamhet. 
Kommunchefen fick av kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheterna 
till en flytt av Piratens verksamhet från sina nuvarande lokaler på Strandvägen 
till Kulturhuset. Idag bedrivs ungdomsverksamheten Läget i källaren på 
Kulturhuset. Det är en verksamhet som det även har äskats pengar för att 
utveckla. Den lokalen bedöms inte heller lämplig för Piratens verksamhet. 
 
Det finns även vissa synergieffekter med att Läget, biolokalen och kafédelen 
finns i samma byggnad. Golvet i Kulturhuset är nytt, vilket lyfter den lokalen 
och lockar fler arrangemang till lokalen. Det jobbas också med projekt som 
bygger på att hitta fler mötesplatser i kommunen där Kulturhuset skulle kunna 
vara en sådan träffpunkt. Övervåningen ses inte heller som något alternativ för 
Piratens verksamhet även om det just nu är en outnyttjad del av byggnaden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 102 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 60 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 97 
Motion – Verksamheten Piraten 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Motionen besvaras med att Piratens verksamhet inte flyttas 
till Kulturhuset utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
Kristina Axelsson (C) – Yrkar på återremiss av ärendet för vidare beredning 
och utredning om hela eller delar av verksamheten kan flyttas. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslag om återremiss under omröstning finner att 
kommunfullmäktiges beslutar att inte återremittera ärendet. 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningsgrupp, ekonomi,   
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Kf § 73 Dnr 2023/128–041 
 
Budget 2024 och planeringsanvisningar för 2025–2026 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Finansiella mål för 2024 avseende god ekonomisk hushållning antas enligt 


följande; 
− Resultatet före extraordinära poster ska uppgå till minst 0,5 % av skatter 


och statsbidrag (vilket motsvarar 1 089 000 kronor för 2024). 
− Investeringar som inte avser affärsmässig verksamhet ska vara 


självfinansierade dvs maximalt avskrivningar och resultat. 
− Taxefinansierade investeringar ska vara självfinansierade via taxor. 
− Strukturförändrade investeringar skall leda till effektiviseringar inom 


verksamheterna 
− Kassalikviditet ska minst uppgå till 100%  
− Soliditeten inklusive pensionsskulden ska för koncernen öka med 0,4 % 


år 2024. Soliditeten anger hur stor del av koncernens tillgångar som 
finansierats med egna medel. 


− Skattesatsen fastställs till 23,60 kronor/skattekrona från och med 1 januari 
2024. 


− Inga tilläggsäskanden från nämnder eller styrelsen kommer att beviljas för 
perioden 2023. 


− Kommunstyrelsen under 2024 har rätt att nyupplåna, det vill säga öka 
kommunens skulder under 2024, med totalt 5 000 000 kronor. 


− Kommunstyrelsen under 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp belopp, 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 2024. 


− Internräntan följer SKR:s förslag som för år 2024 ligger på 2,5 %. 
− PKV följer SKR:s rekommendation som för år 2024 ligger på 3,74 %. 
− Om möjligt ska vinstmedel tillföras till resultatutjämningsreserv (RUR). 
 
− Budgetramar för år 2024 och plan för 2025–2026, antas enligt följande; 
 


Nämnder/verksamheter Budget  Teknisk ram Prio Budget Plan Plan 
 2023 2024  2024 2025 2026 
Kommunfullmäktige 181 248 0 248 247 252 
Revision 440 419 141 560 418 426 
Överförmyndare 502 519 0 519 518 528 
Treparten 0 0 0 0 0 0 
Valnämnd 102 105 0 105 107 107 
Kommunchef vht 9 373 12 053 -2 498 9 555 10 420 10 513 
Stödverksamhet 18 449 17 976 1 862 19 838 20 107 20 232 
Teknisk verksamhet 9 296 9 194 1 659 10 583 12 134 11 643 
Utbildningsverksamhet 67 265 63 593 8 565 72 158 69 068 69 614 
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Kf § 73, forts. 
 
Nämnder/verksamheter Budget  Teknisk ram Prio Budget Plan Plan 
 2023 2024  2024 2025 2026 
Omsorgsverksamhet 73 443 70 618 7 435 78 053 74 516 75 977 
Utvecklingsverksamhet 9 569 9 100 226 9 326 11 840 12 102 
Samhällsbyggnadsnämnd 11 201 9 377 2 101 11 478 11 444 11 745 
Summa nettokostnader 199 821 193 201 19 491 212 692 210 817 213 139 
Finansförvaltning -203 585 -214 060 0 -214 060 -217 113 -223 641 
Vht nettokostnader 205 222 195 984 19 491 215 475 215 069 217 446 
Beräknat resultat -3 764 -20 859 19 491 -1 368 -6 297 -10 502 


 
Ärendebeskrivning 
Enligt antagna riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning ska 
kommunfullmäktige senast under juni besluta om planeringsanvisningar, 
rambudget och kommunövergripande mål för nämnderna för kommande år. 
 
Planeringsanvisningarna kompletteras med grundläggande ekonomiska 
förutsättningar för respektive nämnd. Beräkning av dessa sker med 
utgångspunkt från resursfördelningsmodellen för prislappsverksamheter samt 
innevarande års budget för övriga och med godkända förändringar i 
planeringsanvisningarna. Vidare sker justeringar som är av ”teknisk” natur 
eller kompletteringar till följd av att särskilt beslut. Beslutsunderlag utgörs av 
följande förutsättningar: 
− Vision 
− Gemensamma mål 
− Planeringsförutsättningar 
− Resursfördelningsmodell 
− Föregående års budget 
− Kommunfullmäktiges policy, program och planer 


Befintlig ekonomisk flerårsplan. Utöver direktiv och uppdrag till nämnderna 
kan också kommunfullmäktige ge sådana till de kommunala bolagen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 132 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 97 
Förslag från (V) och (S) – budget 2024 
Ekonomichefens tjänstutlåtande 2023-06-09 
Budgetberedningen 2023-05-30 § 15 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar i beslut 2023-06-21 § 132 förslag till beslut. 
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Kf § 73, forts. 
 
Kristina Axelsson (C) och Magnus Norlund (M) - Yrkar på minskning av 
vinterväghållning med 140 000 kronor samt ta bort sparkravet på 
bygglovshandläggare med motsvarande belopp. 
Kjell Öjeryd (V) och Pia Sjöberg (S) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslutsgång – Finansiella mål, skattesats med mera 
Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Beslutsgång – Budgetramar 
Ordförande ställer förslagen om budgetramar under omröstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kommunledningsgruppen 
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Kf § 74 Dnr 2023/143–041 
 
Investeringsbudget 2024–2026 
Kommunfullmäktiges beslut 
Investeringsprojekt för 2024 beslutas som separata ärenden och tillförs 
investeringsplan 2024–2026. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt antagna riktlinjer för investeringar ska kommunfullmäktige fastställa 
och fördelar kommunens totala investeringsbudget för de nästkommande fyra 
åren. Investeringarna sker antingen inom en årligt återkommande ram eller som 
ett anslagsbundet projekt. Kommunfullmäktige beslutar om alla 
investeringsprojekt. Kommunfullmäktige beslutar om överföring av 
investeringsanslag mellan åren via begäran om överföring av varje enskilt 
projekt.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om utökning av investeringsram för projekt och 
omdisponering av medel till andra investeringsåtgärder.  
 
Färdigställda projekt som anslagsbundits av kommunfullmäktige slutredovisas 
alltid till kommunfullmäktige. Mindre prognostiserade avvikelser i pågående 
projekt återrapporteras i samband med ordinarie uppföljningar, som är delårs- 
och årsredovisning. Väsentliga avvikelser återrapporteras skyndsamt via 
tjänsteutlåtande. En väsentlig avvikelse är 15 % av investeringsbudgeten. 
 
Sammanställning beslutade investeringar: 
2023 totalt - 29 369 468 kronor 
Investeringar  2023 Anmärkning  
Inköp Switchar 2022  240 000 Beslut KF överf till 2023 
Upphandling E-arkiv 2023 149 800 Färdigställs 2023 
Insamling förpackningsavfall 9 088 000 Färdigställs 2023 
Omklädningsrum brandstation 230 000 Färdigställs 2023 
Arbetsmiljö friska brandmän 138 239 Beslut KF överf till 2023 


och slås samman med 
omklädningsrum 


Inköp av GPS 300 000 Färdigställd 2023 till en 
kostnad på 80 000 kr 


Inköp av Rakel-terminaler 153 000 Färdigställs 2023 
Inköp av sexhjuling 120 000 Färdigställd 2023 till en 


kostnad på 137 600 kr, 
överskridande belopp 
finansieras av överskott 
försäljning 4-hjuling 
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Kf § 74, forts. 
 
Inköp av skoter 100 000 Färdigställd 2023 
Upprustn SJ-huset 2022 700 000 Färdigställs 2023 
Upprustning Toppstugan 150 000 Färdigställs 2023 
Taklyftar Rosengården 242 000 Färdigställs 2023 
VA-Nalo  250 000 Ej överflyttad till 2023, 


färdigställs 2023 
El-ljusspår 950 000 Ej överflyttad till 2023, 


färdigställs 2023 
Badsjön HWC 245 000 Ej överflyttad till 2023, 


färdigställs 2023 
Lekplats Gargnäs 255 000 Ej överflyttad till 2023, 


färdigställs 2023 
Avfallsbehållare 600 000 Ej överflyttad till 2023, 


färdigställs 2023 
Storprojekt OSN  3 500 000 Överförs till 2024 
OSN Aha 354 468 Överförs till 2024 
Fordonsladdare 2022 600 000 Förarbete 2023, färdigställs 


2024 
Utredning storkök 2022 200 000 Ska till AU 
Tak över isbana 2022 2 400 000 Ska till AU 
Arena Sorsele 2022 20 000 000 ? 
Inköp av band till bandvagn 120 000 Kommer inte att 


genomföras under 2023 och 
kan strykas 


Arkiv 2020 720 000 Plockas bort, ny utredning 
görs inför 2025 


Ammarnäs skola 2020 1 475 000 Ej överflyttad till 2023 
Kommer att äskas på nytt. 


 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 133 och 2023-06-13 § 98 
Budgetberedningen 2023-05-30 § 16 
Sammanställning investeringsprojekt 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Investeringsprojekt för 2024 beslutas som separata ärenden 
och tillförs investeringsplan 2024-2026. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
Beslutet skickas till: Ekonomi, Kommunledningsgruppen 
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Kf § 75 Dnr 2017/127–332 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Lekplats 
Gargnäs 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överför projektet Lekplats Gargnäs med beräknad investering om 255 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-12-13 § 104 att bevilja 255 000 kronor i 
projektmedel 2022 för att göra lekplatsen i Gargnäs fullt färdig. Detta är ännu 
inte utfört och investeringsprojektet behöver överföras från 2022 till 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 113 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 104 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överför projektet Lekplats Gargnäs med beräknad 
investering om 255 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Teknisk chef 
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Kf § 76 Dnr 2021/566–829 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Badsjön 
HWC 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överför projektet Badsjön handikappanpassad toalett (HWC) med beräknad 
investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
För att slutföra projektet måste investeringsprojektet överföras från 2022 till 
2023 då projektet avslutas och slutfakturor inkommer under våren 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 114 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 75 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 105 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överför projektet Badsjön handikappanpassad toalett 
(HWC) med beräknad investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till 
budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Teknisk chef 
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Kf § 77 Dnr 2023/240–823 
 
Överföring av investeringsmedel från 2022 till 2023 – Armatur 
elljusspår 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad investering om 1 200 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny Arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning 
att byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet 
på 25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor 
samt byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. 
Kommunfullmäktige överförde 2022-06-20 § 66 2,4 miljoner kronor till år 
2023 för tak över isbanan, men inget beslut har fattats för överföring av medel 
för armatur elljusspår. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 115 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad 
investering om 1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 
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Kf § 78 Dnr 2019/426–293 
 
Flytt av investeringsmedel för storköksutredning till tekniska 
verksamheten, Solhem kök 
Kommunfullmäktiges beslut 
Flytta beslutade investeringsmedel 200 000 kronor för storköksutredning till 
tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2021 att ge kommunchefen uppdraget att utreda 
storköksfrågan både för ett nytt storkök samt alternativ med utlokalisering för 
entreprenad. Det beviljades 200 000 kronor i investeringsmedel. Efter detta har 
det skett en hel del förändringar i omvärlden som gör att bedömningen att 
lägga ut köksverksamheten på entreprenad inte längre känns aktuell. Detta 
främst utifrån ett beredskapsperspektiv. Nybyggnad av storkök skulle kräva en 
stor investering. 
 
Nuvarande storköket har moderniserat en hel del av sin utrustning under sista 
halvåret men kommer att behöva göra ytterligare åtgärder efter 
livsmedelsinspektion. Man har också en mycket hög kapacitet att snabbt gå upp 
i antal portionsleveranser om så skulle krävas vid höjd beredskap. Detta ses 
också som ett tungt vägande argument för att bibehålla nuvarande storkök. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 100 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 58 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 50 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Flytta beslutade investeringsmedel 200 000 kronor för 
storköksutredning till tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kommunledningsgrupp 
Tekniska verksamheten 
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Kf § 79 Dnr 2022/292–292 
 Dnr 2019/430–292 
 
Flytt av investeringsmedel Tak över isbana till projekt Arena 
Sorsele 
Kommunfullmäktiges beslut 
− 2,4 miljoner kronor som avsatts för tak över isbanan, flyttas till projekt 


Arena Sorsele. 
− Ny utredning ska göras för tak över isbanan. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande med 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades att 
bygget av en ny arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning att 
byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet på 
25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor samt 
byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. Det som händer 
i omvärlden har påverkat byggmarknaden mycket. Detta gör att det kommer 
krävas ytterligare investeringsmedel för att arenabygget ska kunna genomföras. 
 
Efter ytterligare genomlysning av de underlag som togs fram som 
beslutsunderlag för taket över isbanan, visar konsultationen att det troligen 
kommer att krävas kylslingor för att isen inte ska smälta bort under taket. 
Förslaget är därför att de avsatta investeringsmedlen på 2,4 miljoner kronor 
flyttas till Arenaprojektet samt att en ny utredning på tak över isbanan görs och 
efter det lämna ett nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 101 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 57 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - 2,4 miljoner kronor som avsatts för tak över isbanan, 
flyttas till projekt Arena Sorsele. Ny utredning ska göras för tak över isbanan. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutet skickas till: Ekonomi, kommunledningsgrupp, tekniska verksamheten  
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Kf § 80 Dnr 2022/279–240 
 Dnr 2018/99–510 
 
Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 
skyltar 
Kommunfullmäktiges beslut 
Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS omfördelas till inköp 
av digitala skyltar. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-02-15 § 26 att uppdra till 
utvecklingsverksamheten att påbörja tillståndsprocess och inköpsprocess av två 
digitala infartsskyltar till en total budgeterad kostnad på 900 000 kronor. Detta 
belopp har avsatts via bygdeavgiftsmedel. Upphandlingen är nu klar och 
kostnaden för upprättande av två skyltar beräknas landa på ca 1 120 000 kronor 
inklusive interna kostnader. Skillnaden mellan budgeterad kostnad och faktisk 
kostnad beror på generella kostnadsökningar på material och transporter de 
senaste 1,5 åren. Det saknas 220 000 kronor för att köpa in två skyltar. 
 
För att verkställa det politiska beslutet om två skyltar föreslår 
utvecklingsverksamheten att omfördela investeringsmedel som inte förbrukats 
från inköp GPS till digital skylt för att möjliggöra två digitala skyltar. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-20 § 54 att bevilja 300 000 kronor i 
investeringsmedel för inköp av ny GPS utrustning. Inköp har gjorts och 
kostnaden blev 80 000 kronor och det finns därför kvar inte förbrukade medel 
med 220 000 kronor. Alternativet är att enbart investera i en skylt. Då används 
inte dessa investeringsmedel och det lämnas åter ca 300 000 kronor till 
bygdeavgiftsmedel för kommunen att använda till andra satsningar och 
investeringar. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 120 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 82 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 54 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS 
omfördelas till inköp av digitala skyltar. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 26 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 80, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Samhällsbyggnadschef 
Kommunikatör 
Utvecklingschef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 27 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 81 Dnr 2015/22–534 
 
Överföring av investeringsmedel till 2024 - Storprojekt 
bredband till fler 
Kommunfullmäktiges beslut 
De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet Storprojekt bredband till 
fler under 2023 (2022: 3 400 000 kronor), flyttas över till 2024 års 
investeringsbudget. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-06-21 § 56 att bevilja investeringsmedel 
med 4 000 000 kronor för att finansiera färdigställandet av OSN sträckorna i 
Storprojektet. Förutsättningar har inte funnits för att färdigställa sträckorna och 
fakturor har ännu inte kommit som ska belasta projektet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 125 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 65 
Kommunfullmäktige 2021-12-21 § 119 
Kommunfullmäktige 2021-06-21 § 56 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet 
Storprojekt bredband till fler under 2023 (2022: 3 400 000 kronor), flyttas över 
till 2024 års investeringsbudget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 28 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 82 Dnr 2021/8–534 
 
Överföring av investeringsmedel till 2024 – OSN Aha 
Kommunfullmäktiges beslut 
De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet OSN Aha under 2023 
(2022: 354 467,89 kronor), flyttas över till 2024 års investeringsbudget. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade § 7, 2021-02-26 att bevilja utökad 
investeringsbudget med 500 000 kronor för samförläggning E45 – Aha (OSN 
Aha), att finansiering sker ur likvida medel. 
 
De medel som ej upparbetas under 2023 kommer fortsatt vara en kritisk 
förutsättning för utbyggnationen av stadsnätet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 126 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-12 
Kommunfullmäktige 2023-03-06 § 19 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 118 
Kommunfullmäktige 2021-02-26 § 7 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - De medel som inte upparbetas i investeringsprojektet OSN 
Aha under 2023 (2022: 354 467,89 kronor), flyttas över till 2024 års 
investeringsbudget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 29 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 83 Dnr 2016/81–534 
 
Investeringsprojekt – Färdigställande Bredband till 
extremglesbygd  
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar 4 300 000 kronor i investeringsmedel för färdigställande av ON 
sträckorna i projekt Bredband till extrem glesbygd. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektet Bredband till extrem glesbygd riskerar att inte färdigställas och 
därmed inte kunna slutredovisas under 2023. Om infrastrukturen inte 
färdigställts och slutredovisas medför detta en återbetalningsskyldighet på 
tidigare utbetalade medel från Jordbruksverket om 1 270 849 kronor. Det 
resulterar även i att kommunen själv måste bekosta hela byggnationen av 
projektsträckorna. 
 
Den beviljade budgeten för projektet uppgick 2016 till 4 300 000 kronor. Delar 
av projektsträckorna har haft stora problem vid grävningsarbeten och 
samförläggning vilket medfört avsevärda förseningar och resulterat i 
fördyrningar för korrigeringar som krävts som frångått den ursprungliga 
projekteringen. Detta utöver de prishöjningar som skett under åren från 2016. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 136 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-20 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 128 
It-chefens tjänstutlåtande 2023-06-07 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja 4 300 000 kronor i investeringsmedel för 
färdigställande av ON sträckorna i projekt Bredband till extrem glesbygd. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 30 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 84 Dnr 2018/264–534 
 
Investeringsprojekt – Färdigställande Bredband till byar längs 
väg 363 
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar 2 200 000 kronor i investeringsmedel för färdigställande av ON 
sträckorna i projekt Bredband till byar längs väg 363. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektet Bredband till byar längs väg 363 riskerar att inte färdigställas och 
därmed inte kunna slutredovisas under 2023. Den beviljade budgeten för 
projektet uppgick 2018 till 2 172 876 kronor. Ingen delredovisning har gjorts 
sedan 2018 vilket betyder att vi inte riskerar återbetalning men att kommunen 
själv måste bekosta hela byggnationen av projektsträckan. 
 
Vissa korrigeringar gjordes i materialval under samförläggningssträckor efter 
problematik på andra förläggningar vilket fördyrat projektet utöver de 
prishöjningar som skett under åren från 2018. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 135 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-20 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 127 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja 2 200 000 kronor i investeringsmedel för 
färdigställande av ON sträckorna i projekt Bredband till byar längs väg 363. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 31 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 85 Dnr 2022/447–534 
 
Investeringsprojekt – Ombyggnation Etapp 1 och Etapp 2 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Beviljar 3 700 000 kronor i investeringsmedel för genomförande av Etapp 


1 i 2024 års investeringsbudget för ombyggnation av sträckan Antas - 
Sandsele. 


− Etapp 2 får utredas vidare inför kommande investeringsbudget. 
− Uppdrar till enhetschef-IT att under 2023 utannonsera tjänst för IT-enheten 


för att säkra personell resurs för genomförande av ombyggnationerna. 
Kostnaden belastar investeringsprojektet. 


 
Ärendebeskrivning 
Innan årsskiftet inkom informationsbrev avseende nya kabel- och 
luftledningssträckor från Vattenfall. Projektet omfattar ny luftledning, nya 
markkablar samt rasering av befintlig luftledning. Vattenfalls planerade projekt 
påverkar Sorsele kommuns befintliga bredbandsinfrastruktur. Ombyggnationen 
resulterar i att vi kommer tvingas byta ut befintliga fiberkablar på sträckan. I 
beredningen aviseras även om en kommande etapp men inga underlag specifikt 
för den etappen har inkommit ännu. 
 
En första kalkyl är gjord och visar på en kostnad för material och 
samförläggning, uppskattningsvis på 3 000 000 kronor. Utöver detta krävs att 
vi förstärker enheten med ytterligare en tjänst för att möjliggöra förutsättningar 
för ombyggnationen parallellt med pågående arbete. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 137 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 129 
It-chefens tjänsteutlåtande 2023-06-08 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-21 § 137 förslag till beslut. 
Kjell Öjeryd (V) – Yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
It-chef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 32 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 86 Dnr 2019/430–292 
 
Investeringsprojekt – Arena Sorsele 
Kommunfullmäktiges beslut 
Utöka investeringsmedel till projektet med 4 000 000 kronor. 
 
Ärendebeskrivning 
På grund av den förändrade prisbilden, som sedan beslutet att bevilja 
investeringsmedel för byggnation av en ny idrottshall, kommer det att krävas 
ett nytt investeringsbeslut. 
 
Det behov som legat till grund för byggnationen är: 
1. En fullstor ny hallbyggnad med regelriktiga mått anpassad för innebandy, 


innefotboll, basket och övriga hallbundna bollsporter. Ska utrustas med 
fullvärdigt idrottsgolv och erforderlig normal utrustning för skolgymnastik. 
Publikutrymme. Hallen ska också användas som samlingslokal för skolans 
behov, samt exempelvis mässor, utställningar med mera. 


2. Behov av komplementytor till hallen i form av foajé, uppehållsrum, 
cafeteria, pentry, toaletter, förrådsutrymmen, personalutrymmen, alternativa 
mindre komplementytor för träning och idrottsverksamhet. 


 
Förslag till genomförande 
Efter genomförda analyser av olika alternativ, föreslås ur både ekonomisk och 
genomförandesynpunkt, att: 
− Behoven enligt punkt 1 tillgodoses genom upphandling av helt ny 


hallbyggnad som dockas till befintlig gymnastikhall. 
− Behoven enligt punkt 2 åtgärdas genom ombyggnad av de befintliga ytorna 


i nuvarande gymnastikhall. Där tillskapas också erforderliga utrymmen för 
nya hallens teknik i form av fläktrum, värmeundercentral och så vidare. 
Den befintliga hallens förbättras också med omläggning av tak, 
tilläggsisolering och ny installation för värme, ventilation och el. Befintlig 
omklädningsdel bedöms vara i acceptabelt skick och med relativt 
begränsade åtgärder kunna användas även fortsättningsvis. 


 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 134 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 99 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-06-07 
Bilaga 1 beslutskoncept 
Bilaga 2 kalkyler rev 3 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 51 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 114 
 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 33 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 86, forts. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Utöka investeringsmedel till projektet med 4 000 000 
kronor. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunledningsgrupp 
Ekonomi 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 34 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 87 Dnr 2021/531–295 
 
Investeringsprojekt – Fysisk anpassning av arkivlokaler 
Kommunfullmäktiges beslut 
Projektet avslutas eftersom ny projektering behöver göras. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har i beslut 2021-12-13 § 102 beviljat 720 000 kronor i 
investeringsmedel för fysisk anpassning av slutarkivet i kommunhuset. På 
grund av resursbrist, avsaknad av byggledningen samt byte av fastighetschef 
har projektet inte genomförts. Behovet är fortfarande högst aktuellt men ny 
kostnadsberäkning behöver göras. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 109 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 2023-05-03 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 67 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 102 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Projektet avslutas eftersom ny projektering behöver göras. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Kanslichef 
Fastighetschef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 35 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 88 Dnr 2023/296–291 
 
Investeringsprojekt – Anpassningar lokaler Blattnicksele skola 
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar investeringsmedel med 130 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som ej kommer påbörjas under 2023. 
 
Behov finns nu för anpassning av lokaler i Blattnicksele skola kopplat till elev 
med funktionsbegränsning som börjar skolan till hösten 2023. Anpassningen 
består av möbler av ljuddämpande material, byter innerdörrar, teknisk 
utrustning och ljudabsorbenter. Den totala investeringskostnaden beräknas till 
130 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 138 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2023-06-19 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 130 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 36 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 89 Dnr 2023/297–291 
 
Investeringsprojekt – Byte innertak klassrum Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel med 500 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som inte kommer att påbörjas under 2023. 
 
Fastighetsenheten har planerat för att byta ut lysarmaturer i klassrum på 
Vindelälvsskolan under 2023. Pengarna för byte av lysarmaturer finns att tillgå 
för 2023. I samband med det vore det lämpligt att byta ut innertak till mer 
ljudabsorberande tak och därmed få en mer anpassad arbetsmiljö både för 
elever och personal. Planen är att ta det i etapper och första omgången rör det 
sig om fem klassrum som redan tidigare är renoverade med undantag för taken. 
Kostnaden beräknas till 100 000 kronor per klassrum, totalt 500 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 139 
Skolchefens tjänsteutlåtande  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 500 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 37 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 90 Dnr 2023/298–291 
 
Investeringsprojekt – Fallskydd lekställning Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel med 150 000 kronor som omfördelas från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med budgetberedning inför 2024 fick samtliga verksamhetschefer i 
uppdrag att se över vilka investeringsäskanden för 2023 som är beräknade att 
genomföras under pågående verksamhetsår eller om det är någon/några som 
blivit försenade/som ej kommer påbörjas under 2023. 
 
Vid en lekställning på Vindelälvsskolan används sand idag som fallskydd. 
Sanden grävs bort när barnen leker och därmed ökar risken för skador om 
barnen faller från lekställningen. Planen är att byta ut sanden mot gummerade 
mattor som placeras under lekställningen och därmed minska risken för skador 
vid fall från ställningen. Kostnad för inköp av fallskydd inklusive anläggning 
beräknas till 110 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 140 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2023-06-19 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel med 150 000 kronor som 
omfördelas från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 38 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 91 Dnr 2023/299–291 
 
Investeringsprojekt – Staket Ammarnäs skola 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bevilja investeringsmedel för ett staket vid Ammarnäs skola upp till en kostnad 
av 150 000 kronor, finansiering sker via omfördelning av medel från 
investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan Ammarnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
Skolchefen har beskrivit behov av ett staket runt Ammarnäs skola.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-21 § 141 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Bevilja investeringsmedel för ett staket vid Ammarnäs 
skola upp till en kostnad av 150 000 kronor, finansiering sker via omfördelning 
av medel från investeringsprojekt Ökad verksamhetsnyttjande skolan 
Ammarnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Skolchef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 39 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 92 Dnr 2021/568–291 
 
Slutredovisning investeringsprojekt 0523 – Byte entrépartier 
Vindelälvsskolan 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Godkänna slutredovisningen 
− Ej förbrukade investeringsmedel återförs och att projekt 0523 avslutas. 


 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har i projekt 0523 sökt och erhållit investeringsmedel 
för att byta ut två stora entrépartier vid Vindelälvsskolan. Sökt och beviljat 
belopp 250 000 kronor. Befintliga entrépartier var från tiden fastigheten 
byggdes och i dåligt skick samt inte energianpassade överhuvudtaget. De två 
nya entrépartierna är kompletta med dörrautomatik och programbara larm samt 
tillgänglighetsanpassade. Arbetet utfördes av lokal byggentreprenör som 
kommunen har ramavtal med. Totala kostnaden har uppgått till 204 819 kronor 
exklusive moms. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 116 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-31 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 106 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Godkänna slutredovisningen. Ej förbrukade 
investeringsmedel återförs och att projekt 0523 avslutas. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 


  
 Datum Sida 
 2023-06-26 40 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Kf § 93 Dnr 2023/242–356 
 
Avfalls- och slamtaxa från och med 2023-10-01 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Anta ny avfalls- och slamtaxa. 
− Ny avfalls- och slamtaxa gäller från och med 2023-10-01. 
− Taxorna implementeras i de ekonomiska systemen. 


 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med övriga medlemmar i Trepartens 
renhållningsnämnd arbetet fram förslag till ny avfalls- och slamtaxa. 
Nuvarande avfallstaxa har varit gällande från 2021-07-01. För Sorsele kommun 
är det första gången slamtaxan integreras i renhållningstaxan då slamtaxan 
tidigare har varit separerad, men i och med att slam ingår tillsammans med 
avfallshantering i de nya avfallsföreskrifterna blir avfall och slam en 
gemensam taxa, dock med separerade avgifter och regler. I förslaget så sker 
ingen uppräkning av slamtömningstaxan, däremot har det lagts till nya moment 
och regler. 
 
För renhållningstaxan införs separat insamling av matavfall och restavfall med 
viktavgift. Taxan för hushåll, flerbostadshus och fritidshus får tre avgifter som 
har i syfte att finansiera dom olika momenten och aktiviteterna för insamling, 
transport, hantering och avsättning. Förutom grundavgift kommer 
hämtningsavgift och viktavgift för matavfall och restavfall att tillkomma. 
Avgifterna redovisas i bilagan ”Förslag: Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01” 
samt vid sammanträdet där kalkylunderlaget för hur avgifterna räknats fram 
redovisas. 
 
Att insamling av mat och restavfall införs beror i grunden på EU-förordning 
som påkräver att tjänsterna införs för landets alla kommuner. Det beror också 
på den nationella och regionala viljan och ambitionen att bidra till klimat- och 
miljöfördelar samt att avfallet nyttjas till fler nyttigheter än enbart förbränning. 
För Sorsele kommuns del öppnas möjligheten att i högre utsträckning ta hand 
om matavfallet själva då befintlig storkompost kan komma att användas, vilket 
i sin tur för med sig att kommunen får högre del av nyttigheterna i den 
matjordstillverkning som då kan ske. Dessutom minskas de tidigare långa 
transporterna till förbränningsanläggning vilket kommer att innebära betydligt 
lägre transportkostnader och lägre klimatavtryck. 
 
Förslaget innehåller också att betalsäckslösning behålls, att extra kärl 
tillkommer som ny tjänst, att ny insamling införs via lättillgänglig 
insamlingsplats (LIP) för både mat och restavfall förutom avfallsslagen inom 
producentansvaret, och att verksamheter och företag erbjuds 
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renhållningstjänster som i renhållningstaxan helt har separerats från tjänsterna 
som erbjuds hushållen. 
 
Taxekonstruktionen är likalydande för alla samverkande kommuner inom 
Treparten, dock kan vissa nivåer av avgifter skilja sig åt beroende på bland 
annat geografiska skillnader i transportlängder och befolkningsmängd. Sedan 
tidigare har gemensamma avfallsföreskrifter både tagits fram och beslutats av 
Trepartens kommuner i linje med de förslag till nya avfallstaxor som nu 
presenteras. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 111 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 71 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-22 
Förslag – Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Anta ny avfalls- och slamtaxa. Ny avfalls- och slamtaxa 
gäller från och med 2023-10-01. Taxorna implementeras i de ekonomiska 
systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Tekniska chefen 
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Antal valdistrikt i Sorsele kommun 
Kommunfullmäktiges beslut 
− Sorsele kommun ska vara ett valdistrikt. Motiveringen är att kommunen 


vid senaste valet hade färre än 2 000 röstberättigande, därefter har 
invånarantalet minskat. Nästan hälften av de röstberättigande röstar via 
förtidsröstning. För att förbättra tillgängligheten kommer antalet dagar för 
förtidsröstning att utökas på de orter som geografiskt ligger långt från 
centralorten. 


− Valdistriktet föreslås heta Sorsele. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har idag två valdistrikt, Sorsele och Gargnäs. I valet till 
Riksdag, Kommun och Region 2022 hade Sorseles valdistrikt 1 635 
röstberättigade och Gargnäs valdistrikt 353 röstberättigade. 
 
I Vallagen 4 kapitlet 17 § står bland annat ”Ett valdistrikt skall omfatta mellan 
1 000 och 2 000 röstberättigade. Om det finns särskilda skäl, får ett valdistrikt 
omfatta färre än 1 000 eller fler än 2 000 röstberättigade. Ett valdistrikt får 
omfatta färre än 300 röstberättigade endast om det finns synnerliga skäl”. 
 
Gargnäs är ett litet distrikt, med få röstberättigande, där risk finns att valet inte 
blir anonymt och att valhemligheten kan röjas. 
 
Valkansliet har på uppdrag av valnämnden 2023-01-10 § 5, upprättat förslag 
till olika alternativ kring valdistrikt och dessa har sänts på remiss till samtliga 
partier i kommunfullmäktige. Partierna gavs möjlighet att yttra sig utifrån fyra 
alternativ: 
1. Gargnäs valdistrikt utökas med Blattnicksele vilket i dagsläget innebär en 


ökning från 353 till cirka 510 röstberättigade. 
2. Sorsele samhälle delas i västra och östra distrikt - Västra distriktet cirka 835 


röstberättigade och östra distriktet cirka 1 156 röstberättigade. Distriktets 
dragning följer väg E45 Slagnäs-Sorsele – Strandvägen – Flakaträskvägen 
länsväg 1132 – E12. 


3. Ingen förändring, nuvarande indelning behålls. 
4. Sorsele kommun är ett enda valdistrikt. 
 
Vid remisstiden utgång hade inga remissvar inkommit. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 108 
Valnämnden 2023-05-16 § 11 
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Missiv 
Karta nuvarande valdistrikt 
Utökat valdistrikt Gargnäs översikt 
Ny valdistriktgräns genom Sorsele samhälle 
Vallagen 2005:837, 4 kapitlet §§ 16–19 
Statistik antal valberättigade per valdistrikt 
Sammanställning val 2022 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen – Lämnar i beslut 2023-06-13 § 108 förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Valnämnden 
Valkansliet 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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Ansvarsfrihet – Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 
(Regionkommun) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer årsredovisning 2018 för Regionförbundet Västerbottens län samt 
beviljar för egen del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 2018 samt dess 
enskilda ledamöter. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter beslut i fullmäktige i Västerbottens läns landsting och Regionförbundet 
Västerbottens län, bildades den 1 januari 2019 regionkommunen Region 
Västerbotten. Bildandet innebar att regionförbundet avvecklades den 31 
december 2018. Den 29 november 2018 beslutade dåvarande förbundsstyrelsen 
att regionstyrelsen i det nya Region Västerbotten skulle utses till likvidator för 
likvidationen av Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Vid likvidation ska, enligt förbundsordningen § 25, skulder betalas och 
egendom avyttras enligt principerna i § 23 förbundsordningen. När likvidator 
fullgjort sitt uppdrag ska denna lämna en slutredovisning för sin förvaltning. 
Redovisningen ska lämnas i en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i 
sin helhet med redovisning av skiftet av tillgångar och betalning av skulder. 
Till berättelsen ska det bifogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. 
Till slutredovisningen ska det även bifogas beslut om vilken av förbundets 
medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör förbundets 
arkiv. 
 
Granskning av slutredovisningen för hela likvidationsperioden ska genomföras 
enligt promemoria “Likvidation av Regionförbundet Västerbottens län”. 
Revisionen har genomfört en granskning av likvidatorns slutredovisning för 
perioden 2019-01-01 -- 2022-10-27. 
 
Utifrån genomförd granskning görs följande bedömningar: 
Likvidatorns slutredovisning är i stort upprättad i enlighet med 
förbundsordningen § 23 och § 25 samt promemoria ”Likvidation av 
Regionförbundet Västerbottens län”. Den avvikelse som noterats i 
granskningen är att beslut om vilken av förbundets medlemmar som ska överta 
och vårda de handlingar som tillhör förbundets arkiv ännu inte har fattats. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 103 
Allmänna utskottet 2023-05-30 § 56 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-04 
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Missiv likvidation Regionförbund Västerbotten 
Slutredovisning likvidation Regionförbund Västerbotten 
Skrivelse slutredovisning 
Granskning av slutredovisning 2022 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Fastställa årsredovisning 2018 för Regionförbundet 
Västerbottens län samt beviljar för egen del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 
2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Region Västerbotten 
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Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten. 
 
Ärendebeskrivning 
Omställningen till nära vård berör och kommer att göra skillnad för alla 
Sveriges invånare och hjälpa oss att klara välfärdens utmaningar. 
Omställningen innebär att sam-skapa med invånare och flytta fokus till att 
arbeta mera personcentrerat, sammanhållet, proaktivt och hälsofrämjande. En 
viktig framgångsfaktor i omställningen till Nära vård är samspelet mellan 
regionen och kommunerna. För att tydliggöra vägen mot målet, och skapa en 
gemensam viljeinriktning och en kraftsamling för omställningen till Nära vård i 
Västerbotten har en färdplan arbetats fram i samverkan mellan Region 
Västerbotten och länets 15 kommuner. Den bottnar i den gemensamt beslutade 
framtidsbilden och ska utgöra en ram för vägen fram mot 2030. 
 
Färdplan Nära vård i Västerbotten är ett övergripande strategidokument. Den 
ska utgöra ett stöd för ledning och styrning i den förflyttning som behöver ske i 
omställningen till Nära vård i Västerbotten. Syftet med färdplanen är 
förbättrade förutsättningar till god hälsa för västerbottningen, barn och unga, 
vuxna och äldre. Målgruppen för dokumentet är primärt beslutsfattare och 
styrning/ledning. Då färdplanen är utformad på en övergripande nivå behöver 
den kompletteras med mer konkreta handlingsplaner, såväl i samverkan som 
internt hos varje huvudman. För att få genomslagskraft och bli hållbar över tid 
bör färdplanen bli en del i varje huvudmans ordinarie process för planering, 
genomförande och uppföljning. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 122 
Social- och utbildningsutskottet 2023-05-29 § 26 
Tjänsteutlåtande 
Region Västerbottens rekommendation 
Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Fastställa Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
Beslutet skickas till: Omsorgschef, folkhälsosamordnare,   
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LIS-plan Övre Saxnäs 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar det föreslagna LIS-området. 
 
Ärendebeskrivning 
Den gällande LIS-planen (Landsbygdsutveckling i strandnära lägen) antogs av 
kommunfullmäktige år 2013. För Övre Saxnäs finns angett LIS-områden i 
planen. 
 
Det har inkommit förfrågningar om att få bygga bostadshus i strandnära läge i 
Övre Saxnäs. Dessa förfrågningar ligger utanför gällande LIS-plan och det 
finns inga särskilda skäl för att ge strandskyddsdispens i dagsläget. En 
etablering av bostadshus skulle anses som en utveckling för landsbygden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2023-06-13 § 124 
Samhällsbyggnadsnämnden 2023-05-31 § 42 
Samhällsbyggnadschefens tjänsteutlåtande 
Länsstyrelsens granskningsyttrande LIS-område Övre Saxnäs 
Granskningsutlåtande – Landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS) Övre 
Saxnäs 
LIS-område Övre Saxnäs, antagandehandling 
Kartbilagor 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Anta det föreslagna LIS-området. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadschef 
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